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"Samorząd terytorialny powinien być płaszczyzną porozumienia 
ponad opcjami politycznymi" - powiedział przewodn i czący UnII 
Wolności, Leszek Balcerowicz pOdczas spotkania z przedstawi
cielami Związku Gmin Zagłębia Miedziowego. 

Sął110rząd 
ponad wszystli.O 

Związek tworzą gminy; Cho
cianów, Gaworzyce, Grębodce, 
PolkoWice, Przemków I Radwa
nlee. Podczas rozmowy z prze
wodniczącym Balcerowiczem sa
morządowcy zwracali przede 
wszystkim uwagę na brak Jasnej 
polityki finansowej państwa, 
określającej stabilne podstawy fi
nansowania gmin. • Tworzymy 
budżety w patdziernlku, a w 
styczniu przyjmowana jest usta
wa wprowadzająca nam dodat
kowe nie zaplanowane wydat
ki." - powiedział Edward Koro
$ciel, wójt gminy Gaworzyce. 
Jako przykład takich ustaw, nie 
konsultowanych z samorządow
cami, Czeslaw Sawa, burmistrz 
Przemkowa podal ustawy o za
mówieniach publicznych i do
datkach mieszkaniowych. 

Leszek Balcerowicz podkre
ślił, że w programie Unii Wolno
$ci kwestia samorządu terytorial
nego ma absolutny priorytet. Za-

pewnlł, t.e w przypadku, gdy 
Unia przejdZie z opozycji do 
sprawowania wladzy zapew ni 
samorządom większą stabilno$ć 
oraz umot.liwi realizowanie za
dań przy pomocy wlasnych $rod
ków finansowych, a także wpro
wadzi zobiekrywizowane kryte
ńa przyznawania dotaCji finan
SOwycll. Jest to o tyle istotne, 
ponieważ, zdaniem przewodni
czącego UW, .po 1993 roku z 
przyczyn politycznych zabloko
wane zostaly dalsze kroki w celu 
kontynuowania reformy samorzą
dowej" .• Konieczna jest zmiana 
proporcji pomiędzy wydatkami 
publicznymi a wydatkami samo
rządów - powiedział Jerzy Cie
mnlewski, posel UW, towarzy
szący Balcerowiczowi. - Obe
cnie samorządy pnerablają oko
lo 10% $rodków. Planujemy prze
kazanie samorządom (wraz z 
powiatami) 30% środków I mamy 
już gotowy odpowiedni prOjekt.' 

Gmina Polkowice weźmie udział w organizowanym, po raz pierw
szy, przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska z Legnicy konkurs 
na najlepszą gminną Inicjatywę proekologiczną. 

~Choć dużo się jui. 
w naszym województwie 
robi w dziedzinie eko
logII - mówi Józef An
dresz, kierownik biura 
WOjeWÓdzkiego Funduszu 
Ochrony Srodowiska - to kon
kurs ten ma 7.a zadanie pobu
dZić gminy do Jeszcze większej 
inlcjarywy w tym kierunku. 
My$lę że się nam udało - sko
ro z trZydZiestu siedmiu gmin 

z naszego województwa zglo
s1l0 się szesmclcie. Coś więcej 
o zgłoszonych inwestycjach bę
dziemy mogli powiedzieć do
piero na początku roku, kiedy 
juŻ będziemy mieli calą doku
mentacji." 

Na zdjęciu: Leszek Balcerowicz w otoczeniu samorz.ldowc6w ze 
ZWiązku Gmin Zagłębia Miedziowego. Fot.; A. Łukaszewicz. 

Zdaniem Balcerowicza rządząca 
koalicja stosuje taktykę eksportu 
problemów, polegającą na spy
chaniu z centrali do samorządów 
połączonym z przekazywaniem 
mniejszej, nii jest to niezbędne, 
ilo$d środków .• Wszyscy mówią 
to samo, przejęli naszą retorykę, 
ale nic nie robią" - powiedział 
Balcerowicz. 

Dzialacze samorządowi ze 
Związku Gmin przedstawili Bal
cerowiczowi projekt utworzenia 
powiatu polkowIekiego, który 
mialby powstać na bazie ZWiąz-

Konkurs jest prowadzony 
w czterech kategoriach: gospo
darki wodnej, ochrony w6d, go
spodarki odpadami i ochrony 

powietrza. Nagrody zostaną 

przyznane dw6m najlepszym in
westorom w każdej kategońi, a 
Ich ogólna pula wynosi 800 tys. 
nowych złotych. 

.JUż ósmego września zglo
siliśmy udział naszej gminy -

ku . Podkre$lill, ie jest to wspól
na, oddolna inicjatywa gmin, za
interesowanycll tworzeniem dru
giego szczebla samorządowej ad
mi.1istraCjl. Obecny na spotkaniu 
Tadeusz Pokrywka, poseł Unii 
Wolno$cl poprzedniej kadencji, 
powiedzial, ie .Polkowice zaslu
gują na powiat ze względu na 
swoją niezwykłą urbanizację , a 
takie dlatego, że unika się w ten 
spos6b konfliktu na linii Lubin 
- G iogów , o to, w którym z 
potencjalnycl1 powiatów, miały by 
się znałetć Polkowice." (das) 

mówi Jolanta Jakubów z dzjału 
Ochrona $rodowiska przy Urzę
dzie Gminy - w konkursie na I, 
najlepszą inicjatywę proekolo- tI 

giczną z zakresu ochro-
ny $rodowiska i gospo
darki wodnej w roku 
1995. Najprawdopodob
niej będzie to sieć kana

lizacji wiejskiej wraz z oczy
szczałnią ścieków, ale na szcze
góly trzeba jeszaze poczekać. 
Do trzydziestego pierwszego 
grudnia mamy czas na wybór 
samej Inwestycji I zlożenie ca-
lej dokumentacjI. ' oro 



~Md. ~.(bwl,tA --------.G~tYv;;;~;c~~;;_;~~-;ka~ii~~~iiiijj~~~~f,3;~~ • Grunty w rejonie Glogowa są silnie ska-
żone przez przemysi miedziowy. Zarząd 
KGHM Polska Miedt SA zwrócll się ostatnio 
do ministra finansów o dotacje na ratowanie 
skażonego rolniczego ~rodowiska. Zdaniem 
pracowników Wydzialu Rolnego legnickie
go Urzędu Wojewódzkiego w celu przy
wrócenia lej ziemi równowagi bonitacyjnej 
konieczne jest jej wapnowanie .1 nasączanie 
mikroelementemi. Niestety glówny dostaw
ca tych ~rodków dla legnickiego alarmuje, 
że państwowe dotacje są zbyt male, aby 
jeleniogórskie zakłady nawozowe mogły zre
alizować legnickie zamówienia. Dlatego też 
glówny 'sprawca degradacji gleby w rejonie 
Glogowa - "Polska Miedt" - stara się o zWięk
szenie dotacji. Pismo w tej sprawie przesia
no zarówno do ministra finansów, jak i re

Magazyn 
Miedziowy 

• W ubiegły wtorek przed Sądem Rejono
wy w legnicy stanął wiceprzewodniczący 
Związku Zawodowego Pracowników Prze
mysłu Miedziowego Henryk Pawlak. Prywat
ny oskarżyciel Adam Dujczyński, prezes I 
pełnomocnik należącej do KG HM Polska 
Miedt SA Spólkl Polish Cooper, zarzucił wi
ceprzewodniczącemu oszczerstwo. Rozpra
wa miała charakter pojednawczy I strony 
doszły do porozumienia. 

• Utworzono spółkę Miedziowe Centrum 
Zdrowia. Jej prezesem został Jan Bylczyński, 
były prezes . lnterferii". Przewodniczącym 
Rady Nadzorczej mianowano Jerzego Nowa
ka, obecnego dyrektora ds. pracowniczych 
HM "Głogów'. Miedziowe Centrum Zdrowia 
przejmie od 1 stycznia 1996 roku obiekty 
oraz blisko 1100 pracowników przemysło
wej slużby zdrowia KGHM. 

• Oddzlalywanle przemysłu miedziowego 
na żywno~ć pochodzenia zwierzęcego bylo 
tematem konferencji naukowej zorganizowa-

sortu rolnictwa. 

• 6 patdziernika odbyla się kolejna tura 
rozmów pomiędzy górniczą i hutniczą sek
cją .. Solidarno~ci " dzialającymi w "Polskiej 
Miedzi" a zarz.1dem tej firmy. Przypomnij
my, że związkowcy domagają się jednorazo
wej wypłaty w wysokości średnio na jedne
go zatrudnionego po 10 mln zlotych i 
podwyżki płac ~rednlo o 12 procent. żąda
nia związkowców omawiane będą podczas 
kolejnych rozmów, które zaplanowano na 
13 patdziernika br. Dodajmy, że związkow
cy z "SolidarnOŚci " pozostają w sporze zbio
rowym z Zarządem "Polskiej Miedzi" od 18 

nej w Urzędzie Wojewódzkim w legnicy. l~f~~~~~~~~~~~~~~IT Zdaniem fachowców, generalnie stężenie 
pierwiastków toksycznych w mięśniach zwie
rząt nie przekraczają norm. Wyjątek stano
wią narządy wewnętrzne, takle jak wątroba 
czy nerki, w których stwierdzono wyższy 
poziom tych pierwiastków. 

• Podczas minionego weekendu w Karko
noszach odbył się 26 Rajd Górników I Hut
ników MiedzI. W tegorocznej imprezie tury
stycznej uczestniczyło blisko 300 osób. Naj
liczniejsze reprezentacje wystawiły ZG .Rud
na" I .PeBeKa". Po raz 26 w rajdzie wędro
wał Ryszard Kuc z ZG .Lubin". Organizato
rem był lubiński oddział PlTK, a sponsorem 
był KGHM Polska Miedt SA. 

• W ubiegłym tygodniu cena miedzi na 
Londyńskiej Giełdzie Metali utrzymywała się 
powyżej 2900 USD/l. Tylko 28 wrz~nia 
cena spadła do poziomu 2890 USD/t, nato
miast 2 patdzlernika wynosiła już 2927 USD/ 
t. Aktualnie średnia cena roku wynosi 2947 
USD/ t. 

• Ostatnie decyzje Zarządu KGHM Polska 
Mledt SA z ponadzakładowyml organizacja
mi związkowymi przyniosły ustalenia doty
czące jednorazowej nagrody za wydajną I 
bezawaryjną pracę w 1995 roku. Wysokość 
nagrody wynosi średnio 506 złotych na jed
nego zatrudnionego. Wyplata nagrody na
stąpi 13 patdzlernlka br. 

Strony nie doszły do porozumienia w 
przypadku przebudowy tabeli płacowej 
Wcześniejsze ustalenia dawały możliwość 
podwyższenia stawek osobistego zaszerego
wania ~rednio o 6,5 procent. Podpisy pod 
takimi ustaleniami złożyly wszystkie organi
zacje związkowe za wyjątkiem Związku Za
wodowego Pracowników Technicznych I Ad
ministracji . Dozór", który zanegował sposób lP" .. !"'II.""' .... ·) 

procentowego rozdziału podwytek. szcze- la .. :!.t"'(1~ 
gól nie w dolnej części tabeli dotyczącej osób 
dozoru. 



Druiyna Instruktorów harcerskich I po· 
Ikowlckiego hufca stanęła na podium Tur· 
ni_lu Kom_nd Chorągwi Dolnośląskich, 
który odbył si, w Środzie ŚląskIeI_ 

Harcerze 
na podium 

DwanaScle drużyn zmagało się przez 
trzy dni, od 31 wrzeSnia do 1 patdzierni
ka, w szeSciu konkurencjach o pierwszą 
nagrodę w Turnieju Komend Chorągwi Dol
noSląsklej. 

JechallSmy z my~lą o co najwyżej o 
szóstym miejscu - mówi komendant Hufca 
Polkowice Roman Bryza - a tu jaka niespo
dzianka. Jeszcze przed ostatnią konkurenCją 
zajmowali~my pierwszą lokatę, jednak prze
grali~my ją i w ogólnej klasyfikaCji zajęliśmy 
trzecie miejsce. Wyprzedzily nas Lwówek 
Sląski I oni zdobyli pierwszą nagrodę, którą 
byl faks dla najlepszego hufca. Drugie miej
sce wywalczyła Komenda Chorągwi Wro
claw." 

.Konkurencjl bylo szeSć - opowiada 
Danuta Demczuk, jedna z reprezentantek dowiska. Chorągiew Dolno~ląska to hufce z 
PolkowIe. - Pierwsza była podobna do tele- czterech województw, olbrzymi obszar. Trud
wizyjnego teleturnieju Jeden z dziesięciu", no ich wszystkich poznać a takie imprezy są 
pytania też nie byly wcale prostsze. W na- w tym niezastąpione. Hufiec PolkowIce w 
stępnej dostall~my pięć zdjęć budowli ze tej imprezie brai udzlal po raz drugi l nikt 
Srody Sląskiej. Miell~my je odszukać na mie- nie spodziewał się tak dobrego wyniku. 

rozplęlO~Ć wieku od 18 do ponad 70 lat.· 
"Bylo fantastycznie - dodaje miss Celina -
wszyscy się wspaniale bawili$my i mam 
nadzieję, że w przyszłym roku w tym sa
mym składzie pojedziemy na kolejny Turniej 
Komend Chorągwi Dolnośląskich, rym ra
zem do Lwówka Sląskiego, zwycięzcy tego
rocznej Imprezy." 

Scie I opisać miejsce, w którym się znajdują · .Fantastyczne jest to - mówi Danuta 
Potem jeszcze odpowiadali~my na pytania Demczuk - że wszyscy potrafili się tak wspa
związane z historią miasta." niale bawić, mimo tego, że była olbrzymia 

Poza tym drużyny zmagały się w kon- '--. ---c;cc. -c@:;:---c.,-r_---------,r-----------------
kurencjach sprawnoSciowych, takich jak ja- h Kolejna propozycja A uli Forum ." 

oro 

zda na rowerze czy bieganie. .NaJbardziej 
podobał mi się turniej tańca towarzyskiego - Polak1.ze Stawropola 
mówi Danuta Demczuk. - Najpierw miell

21.270 złotych wydał Ośrodek Pomocy Społecz
nej w Polkowicach na akcję "lato 1995", 

Wakacyjne ~my warsztaty z panem z Wrocławia, który Sam o soqfe mówi .Z powolania jestem 
na codzień zajmuje się tym profesjonalnie. błaznem. Ro~mieszyć człowieka to znaczy 
PÓŻnlej byl turniej. Wraz z Romkiem Bryzą przywrócić go do życia". Rozbawianie i za
zajęll~my pierwsze miejsce." .Nasl plynęli chwycanie ludzi udaje się Aloszy Awdieje

dopłaty 
po parkiecie _ mówi Celina Makowska, ko- wowi od dawna. W Moskwie i podmoskiew- Wedlug informacji kierownika OPS Bar
lejna reprezentantka Polkowie _ byli nie do skich miejsC9WO~ciach prowadził chóry l bary Andrzejewskiej z rodzin objętych po
pobicia. Najlepiej wyszedl im, moim zda- orkiestry, jednocze~nie występując w teatrze mocą O$rodka z akcji letniej ,,Lato 1995" 
niem, walc angielski.· studenckim i slUd)ując pant?mimę· P,o uzy- skorzystało 135 dzieci. 76 dzieci pojechalo 

Podczas turnieju wybierano także Miss skaniu stypendium' na Uniwersytecie Jagie)- " na kolonie do Swlnouj$cia. Pełny koszt wy
Chorągwi DolnoSląsklej. Ten tytuł przypadł lońskim występowa) w kabaretach studenc- ' . poczynku dla 1 dziecka wynosil 400 zl, w 
Cel lnie Makowskiej. .Byłam strasznie stre- kich. W 1976J. rozpoczął występy w .Piwni- tym OPS zapłacił 201 zl. Pozostala kwota 
mowana _ mówi miss _ nie chciałam wyj$ć cy pod Baranami", grając jednoczeSnie jazz pokryta została z Wojewódzkiego Funduszu 
na scenę. Sama nie wiem dlaczego się na to w zespolac;h .Beale Street band" I 'playing Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej 
zgodziłam. Nawet nie spojrzałam w lustro, Famiły". Wszystko to godził z pracą nauko- w Legnicy. 22 dzieci pojechalo do Ostrowa 
bo go w ogóle nie bylo. Udało się jednak i wą na najwyżSzym poziomie - obecnie, na obóz zorganizowany przez ZHP w Polko
wygrałam. Byl nawet tron dla miss, korona z zatrudniony na stanowisku docenta, doktor wicach . Pe)ny koszt skierowania na 3 tygo
kwiatów polnych I pięć minUl dla foto re por- habilitowany.Aleksiej AwdiejeW jest wicedy- dniowy turnus wynosił 300 zł z czego 200 zł 

rektorem Instytutu Filologii Wschodnioslo- pokrył O~rodek, a pozostale 100 organiza
terów. Główna nagroda to kosmetyki dobrej wiańskieJ' i kierownikiem Zakladu 'Języka tor. 7 dzied z rodzin naJ'uboższych należąfirmy." 

Zdaniem Zofii Grabowskiej, również z Rosyjskiego. Ten prawdziwy człowjek rene- cych do "Chórku Dzieci Maryi" otrzyma lo 
Hufca Polkowice, cały turniej to wspaniala saru;u łączy dzia/alno~ć nauk,,ową nie tylko z dofinansowanie do kolonii w Pasterce kolo 
zabawa, umożliwiająca integrację całego Sro- występami anystycznym} ale również z upra- Radkowa zorganizowanej przez parafię Mat-

wianiem sportu i tłumaczeniami z 5 języ~ ki Boskiej Krółowej Polski w Polkowicach. 

( WYBORU '95 ków. . . Wysoko$ć dofinansowania zależała od syru-
, l " Polskiej publiczności znany jest jednak acji finansowej rodziny, a wynosila od 100 

- przede Wszystkim Z licznych występów estra- do 150 zł na jedno dziecko. Łącznie dofinan-
W dniu 21.09.1995 r. zawiązal się w Polko
Wicach Komitet Wyborczy Leszka Moczul
skiego Kandydata na Prezydenta RP. 

Sztab Wyborczy mieSd się przy ul. Hu
bala 26. Sklad Sztabu Wyborczego: szef -
Franciszek Owsluk, członkowie: Andrzej Ban
durskl, Zbigniew Jezuita, Irena Owsiuk. 

Komitet wyborczy wyłonił 12 członków 
Komisji Wyborczych na terenie działania KPN 
Miasta i Gminy Polkowice. Biuro sztabu czyn
ne we wtorki od 17.00 do 18.00 oraz w 
czwartki od 17.00 do 18.00. 

dowych, telewizyjnych i radiowych. Spiewa sowanie do obozu wynioslo 1000 zl. Ponad
piosenki, w ,których łączy rosyjskość, cygań- to 12 dzieci otrzymalo zasilek celowy z prze
SkoSć · 1 swingowanie,' .tworząc specyficzną znaczeniem na wypoczynek letni polączony 
mieszankę,' za którą przepadają jego liczni z rekolekcjami w Rakowicach Wielkich w 
słuchacze. Koncerty Ąwdiejewa mają niepo- woj. jełeniógorskim, którego organizatorem 
wtarzaLną, ciepłą atmosferę, gdyż jak mówi była parafia Sw. Michala w Polkowicach. 
samawsra: o.,.PrąbuJę now,ej formuJf; roz- Koszt dwutygodniowego pobytu wynosił 150 
móW z publiczno$clą, usiłuję' zawsze ",.mi- zl. Ponadto 18 dzieci z rodzin naj uboższych 
szczyć dystans pomiędzy ;lrtystą a wi~zam[". otrzymało zasiłki celowe przeznaczone na 

Alosza Awdiejew wystąpi w Auli Forum , wypoczynek letni. Łącznie OPS na akcję "Lato 
w niedzielę 15 pażdzlerlJlka o godz. 1800. 1995· wydal 21.276 zł. 

das jos 
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o swoich szkolnych marzeniach 
mówi" polkowiccy uczniowie 

Idealna szkoła - to marzenie wlększo
$ci uczniów. My~łą o niej bez względu na 
otrzymywane oceny i pozycję, jaka zajmują 
w szkole. Pomysly są przeróżne. Od tych 
bardzo reałnych, do spełnienia może w naj
bliższym czasie - aż po takie, które wcho
dzą w Swiat niereałnych fantazji. 

Żeby uczeń mógł wybrać ulubione
go nauczyciela 

Chciałbym, aby między nauczyciełarnl i 
uczniarnl, a także między nauczycielami na
wzajem panowała przyjatń - mówi MichaŁ 
- Nauczycleł powinien być wyrozumiały, 
powoli rozpracowywać temat I nie dener
wowaĆ się, gdy się mylimy - dodaje Łu
kasz. - A ja chciałabym - włącza się Paula
żeby uczeń mógł wybrać ulubionego nau
czyciela, który uczyłby wszystkich tematów 
wybranych przez uczniów. - Powinni też -
to już Paweł - być bardzo mili dła uczniów 
I uczyć rzeczy trudnych w łatwej postaci. 
Według Eli, nauczyciełe powinni być spra
wiedliwi I równo traktować wszystkich, mo
gliby jednak mniej wymagać od słabszych 
uczniów I częSdej Im pomagać. MOJtika 
dodała, że powinno być więcej szans na 
poprawę ocen, a Pawel życzyłby sobie, żeby 
nauczyciele w rozmowach z rodzicarnl nie 
mówili tyłko o rzeczach złych, ałe przede 
wszystkim o dobrych. - WłaSciwie, to rodzi
ce powinni być nauczyciełarnl - podsumo
wał Michał. 

Pomysły na szkołę marzeń miały też 
bardziej materialny kształt. 

Zaprogramować robota, łeby nie 
stawia' złych ocen 

Szkoła powinna być skomputeryzowa
na - mówi Mateusz. - W każdej klasie na 
ławkach powinny być komputery I telefony, 
tak by można wykręcić numer I uzyskać 
potrzebną Informację. Mogłyby też nas uczyć 
roboty, bo robota można tak zaprogramo
wać, żeby nie stawiał jedynek I dwójek. Do 
tego wszystkiego - dodaje Pawel - w szkole 
powinny zamiast podłóg być dywany, klaso
pracownie wyposażone w przeróżne pomo
ce, i jeszcze kilka basenów, sal gimnastycz
nych I korty tenisowe. Marta chciałaby, żeby 
szkoły I otaczające je tereny były większe i 
otoczone egzotyczna zielenią, a klasy po
winny mleć trzy tablice . - Na dyktandach 
chciałabym fragmenty bajek, czy Inne przy
jemne teksty - mówi Edyta - a powinno się 
je pisać na komputerach, a nie w zeszytach. 

Kraina fantazji 
Szkoła, (koniecznie w kształcie Kaczora 

Donaldą!) powinna być z lukru - marzy 
Gosia. - Mieć dywany ze skór I miękkie 
wygodne fotele. I jeszcze bez ocen, tylko z 
mówieniem czy jest dobrze, czy tle. Paula 
maIZy o szkole w powietrzu. - Wchodziłoby 
się do niej po ruchomych schodach, a do 
schodzenia służyłaby ~lizgawka ... Przerwy 
powinny trWać 40 minut, a lekcje - 5 -
mówi Arek, który chciałby tei, żeby można 
było jetdzić na wrotkach I żeby były lawjące 
dywany. Edyta dodaje, że w wodzie mogły
by pływać litery, a nauczyciel siedzący w 

Szkoła moich 
" marzen (II) 

łódce z uczniami wyławiałby lO co jest w tej 
chwili potrzebne. Paweł chciałby takiej kla
sopracowni, w której byłby wehikul czasu a 
takie urządzenie do porozumiewania się z 
kosmitami. Z kolei Łukasz, gdyby mógl, la
talby do szkoły helikopterem, łykać tabletki 
ze skondensowaną wiedzą i pracować z kom
puterem rozumiejącym łudzką mowę. Dła 
Tomka,· Swialło powinno być zapal:lne łub 
gaszone przy pomocy pilota. - Napoje w 
szkole marzeń powinny być za darmo I w 
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dodatku roznoszone przez kelnerki - twier
dzi Magda. - I żeby Jeszcze można było 
spotkać na korytarzu spacerującego Michae
la Jordana! 

Wszystkie dzieci mile dla siebie 
- ChCiałbym - mówi Pawel- żeby wszy

stkie dzieci były dla siebie mile. Powinna 
panować pełna kultura zachowania, tak w 
budynku, jak i w drodze do domu. Nie 
zawsze jednak tak bywa - myślę tu zwła
szcza o uczniach klas starszych, którzy wo
bec mlodszych uczniów wykorzystują swoją 
przewagę wzrostu I wieku. 

Marzenia dzieci z klasy Va Szkoły Pod
slawowej nr 3 w PolkoWlcacb lIie sq aż lak 
bardzo lIierealne. Oczywiście l1ie może być 
szkoły z et/km, czy webikułu czasu, cboć 
może kiedyś ... Nasze dzieci spędzajq w szko
le wiele godzin, stqd leż nie poWilllly dziwić 
marzenia o ualrakcyjlllelliu lekcji, czy lep
szym wyposażel1lu klasopracowIlI. Olle majq 
prawo do lakicb marze/l. Być może kiedyś, 
oby jak lIajszybclej, uda się dzieciakom do
czekać szkoły swoicb marze/l, w klórej będą 
mogły z mdościq uczyć się i przeżywać natl
kę jako wielką przygodę w odkrywali/U świa
la. A jeżeli się IIle doczekajq, 10 /IIoie kiedy 
dorosl1q, przypoml/q sobie o swoicb mnrze
ulacb i spróbujq slworzyć takq szkołę swoim 
dzieciom. tyczę moim rozmówcom spełll/e
lila Icb marze/l. 

(agrtifka) 



Tej wsi nie ma na mapie gminy, choć u nas? Nie mamy nawet wody w mieszka
ma własną nazwę - Komorniki G6rne. W1a- niach". 
ściwie trudno nazwać ją nawet wsią - kiJka RzeczywiScie warunki w jakich tyją tu 
budynk6w - pozostalo~ć po dawnym, po- rodziny można bez przesady nazwać spar-
niemieckim majątku. Teraz mieszkają tam tańskJmi. Woda jest, ale w studni oddalonej 
cztery rodziny. o Jakie~ pięćset met.r6w od zabudowań. Trze-

Do Komornik G6rnych można dojechać ba ją nosić wiadramI. Jest brudna. Zimą wozi 
drogą z Komornik, ale asfalt6wka kończy się Ją w kanach - saniami, żeby było szyb-
się we wsi, dalej prowadzi wyboista droga dej, no i więcej. Instałacja elekt.ryczna nada-
pod g6rkę, wyłożona kamieniami. Z .dołu· je się do wymiany, ałe na razie nikt się Lym 
nie widać nawet zabudowań. Jadąc ma się nie zajął. Jak jest burza i piorun uderzy, to 
wrażenie, te dałeJ nic Jut nie ma, a tymcza- płomień widać w korytarzu' - m6wią mie
sem po chwili wyłaniają się, otoczone drze- szkańcy. Nie ma też telefonu, choć razem z 
wami, budynkI. Od Komornik dziełą je dwa Innymi skladali podania o założenie apara-
kllomet.ry, trochę bliżej jest do G rodowca , t6w. .00 wsi są dwa kilomet.ry, jak kt~ 
ale tam prowadzJ tylko droga polna. zachoruje, a mieszkają tu starsi ludzie i małe 

Osada, jakby zagubiona w~r6d p6ł i dziecko, kt6re często choruje, to t.rzeba zej~ć 
drzew żyje własnym żydem. Jeszcze do nie- do Komornik, żeby zadzwonić. O~wiel.lone 
dawna wszystko to, budynki I ziemia, nałe- jest tyłko podw6rko, droga do wsi Już nie. 
żały do PGR-u w Tarn6wku. Wtedy I praca W nocy idzie się więc po ciemku. Do przy
była blisko, zawsze też kto~ zaglądal, Intere- stanku też Lrzeba zej~ć do wsi, wiadomo jak 
sował się łud:tmi. Od kiedy za~ gospodar- to jest uciążliwe szczeg6lnie dla starszych. A 
stwo zostało zlikwidowane, o Komornikach często jeżdżą do lekarzy. Zatruwa nas naj
G6rnych jakby zapomniano. Nikt się do nich bardziej staw osadowy. Jak powieje to wszy
nie przyznaje - ani Agencja Wlasno~ci Rol- stko jest białe. Musimy jednak co~ uprawiać 
nej Skarbu Państwa, kt6ra przejęla Iik'Wida- i hodować - dla siebie". Jedyną, jak dOląd, 
cję PGR-u, ani Urząd Gminy. Ludzie, mie- odpowiedzią na pytania mieszkańc6w było 
szkający tu od kilkudziesięciu lat, przyzwy- stwierdzenie, że 
czalll się do tego miejsca - tu wychowali koszły przeprowadzenia inwestycji 
swoje dzieci I tu zestarzeli się. Ale młodsi są za duże. 
chcą czego~ więcej. "Wszędzie co~ się dzieje Tymczasem ludzie z G6rnych nie chcą 
- m6wi mieszkanka wsi Irena Grabowska żyć odgrodzeni od ~wiata. Widząc, że obok 
- w Komornikach jest woda, są telefony, nich ciągle co~ się dzieje, że inni tyją lepiej 
teraz robią kanalizację. Pytam dlaczego nie - nie zazdroszczą - ale pytają dlaczego 

nikt nie interesuje się nimi? Są przecież taki
mi samymi mieszkańcami gminy jak InnI. 

Sami też wzJęli sprawę w swoje ręce. 
Zaczęlo się chodzenie po urzędach I puka
nie do kolejnych drzwI. .Możemy wykupić 
te mieszkania, ale co potem? Budynki są 
bardzo popękane, tu też odczuwamy tąpnię
cia. Za parę lat wszystko zaro~nie Lrawą i 
drzewami - m6wl p. Grabowska - co 
można to się czy~d. Najbardziej jednak daje 
się we znaki od.leglo~ć - wszędzie za dale
ko. Młodsi chętnie wyprowadziliby się stąd, 
mają do~ć niewygody i oddalenia, starsi 
m6wią - "nie przesadza starych drzew'. Tu 
przeżyU tyle lat i trudniej im teraz wszystko 
zmieniać, choć kiedy muszą przemierzać ki
lomet.ry, by doJechać do lekarza czy na za
kupy - my~lą, że dobrze byłoby mieć Lro
chę bliżej . 

W ubieglym tygodniU urzędnicy z Wy
działu Zarządu I Nadzoru nad Mieniem Gmi
ny pojechali do Komornik G6rnych. Doszlo 
do tego dopiero po wizyde pani Grabow
skiej w urzędzie. Nikt wcze~nlej nie zgłasza I 
problemu ludzi tam mieszkających. Na do
brą sprawę w urzędzie nie bardzo oriento
wano się, że jest takle miejsce w gminie, 
którego nie ma nawet na mapie. Spotkanie 
potwierdziło Jedynie to, co łudzie uslyszeli 
już wcze~nieJ - mianowicie, iż ze wzglę
d6w ekonomicznych doprowadzenie wodo
ciągu, kanalizacji czy linii telefoniCZnej jest 
w tej sytuacji nieuzasadnione ze względu na 
zbyt dute koszty. Taniej "wychodzJ' przesie
dlenie do nowych mieszkań i taką propozy
cję zadeklarowano wstępnie mieszkańcom. 
Z takim wnioskiem Wydział wystąpi też w 
najbliższym czasie do Zarz.1du. 

Urszula Romallluk-Kowalska 

I-.'oblcwy doiyC'l.ącC clIJcrytów i reucistów o ... az (wywatyzacji kOIlJ~i~tat .. dOllduowuły IlOdc:t.aS Sl,oUuulla 
scua(,ol-a E .. ~lculusza l-ut)'liu ł l,osla Iłys~.a .. da Zb.~~~U1CgO Z wles:dUlUcatlll l·oUiowlc. 

PRZED WYBORAMI 
Spotkanre, zorganizowane 9 patdziernlka 

przez Miejski Komitet Wyborczy Aleksandra Kwa
śniewskiego w Polkowicach, zgromadziło na sali 
kina .Skarbnlk" przede wszystkim starszych mie
szkańców naszego miasta. 

Poza wymienionymi na wstępie, w dysku
SJI poruszane były także sprawy lokalne, doty
czące konkretnie miasta i jego przyszłości. 

o emeryturach I rentach 
,EmeryCi I renciści mają rację - powie

dzJał senator E. Patyk - przez wiele łat płacH! 
składki. Teraz nie ma pieniędzy. Rząd lewiCOwy 
nie oszukał Jednak emerytów, pięć razy podno
sił emerytury, ale to wciąż za mało. Sytuacja 
będZie poprawiać się, ale stopniOWO. Takle są 
realia'. 

Ustawa emerytalno-rentowa zostala zaskar
Zona przez prezydenta Wałęsę i trafiła do 
Trybunału Konstytucyjnego. Planowane jest wpro
wadzenie Jednorocznej (na 1996 rok) ustawy, 
według której poziom rent I emerytur będZie 
zachowany. Reforma emerytalno-rentowa moZe 
potrwać kilkadZieSiąt lat, Jesteśmy pokoleniem 
przeJŚCIowym, trzeba przede wszystkIm zabez
pieczyć tych. którzy juŻ nie pracują. ,Dwa lata 
w ZyClu emE>ryta to dużo, ale w ŻyCiU państwa 
to niewiele. Dużo jest spraw zaległych'. -
powiedzial E. Patyk. 

EmeryCI I renciści mają otrzymać z Naro
dowego Funduszu Inwestycyjnego bezpłatnie 

kupony, gwarantowane przez państwo, za które 
będą mogli nabyć akcje przedsiębiorstw prywa
tyzowanych. 

O cięzklej sytuaCJI ludZi starszyoh mówiła 
Maria RubiŚ z polkowickiego Oddziału ZWiązku 
Emerytów, Rencistów I Inwalidów kończąc sło
wam: - .My nie moZemy czekać, każda zło
tówka jest dla nas ważna w tym miesiącu, nie 
w 97 roku'. 

o powszechnej prywatyzaCji 
Sprawa dotyczy pracowników KG HM-u .Pol

ska Mledt" SA. Nowa ustawa, według której, 
pracowniCy mają otrzymać bezpłatnie pakiet do 
15% akcji przedSiębiorstwa (wartości około 144 
mln sI. zł) znajduje się teraz w Trybunale 
Konstytucyjnym, zaskarZona przez prezydenta. 
Jest ona korzystniejsza dla zalogl kombinatu niż 
stara ustawa przyznająca pakiet akCJI wartości 
42 mln sI. zł, które pracownik mógłby nabyć 
dopiero po wpłaceniu połowy wymienionej kwo
ty. Sprawa akCji oie dotyczy jednak pracowni
ków kombinatu, którzy przeszli na emeryturę 
przed 12 września 1991 roku. Nie zapisano 
bowiem w ustawie uprawnień o kapitale prywa
tyzacyjnym dla emerytów i rencistów. Błąd może 
być naprawiony przez wydanie świadczeń re
kompensacyjnych. 

o nauczycielach 
Sytuacja nauczycieli, podobnie Jak I całej 

sfery budzetowej Jest podobna. To właśnie bu-
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dZet6wka płaci za reformy. Jeszcze w tym roku 
będą zmiany w Karcie Nauczycleła. Były juZ 
podwylkl i planowane są następne . Zaległe 
pieniądze z lat 1991-2 mają być wyrównane w 
postaci bonow prywatyzacyjnych. Sytuacja nau
CzyCieli polepszy się w tym roku - ,niewiele, 
ale trochę' - stwierdził senator Patyk. 

obudowie 
kompleksu rekreacyjnego w PolkoWIcach 

.Burmlstrz Gminy PolkowIce - powiedział 
R. Zbrzyzny - oświadczyl, że Rada Gminy i on 
wyłoZą 140 mln sI. zł na Inwestycję. Ma projekt 
I makietę. Oferta została przedstawiona wojewo
dzie i posłom. Ta Inicjatywa zderzyla się z 
pomysłem wojewody, by podobny kompleks 
wybudować w Legnicy, ale WOjewoda mial tylko 
pomysł, a burmistrz Pieniądze, projekt i teren. 
Ustalono więc, że szukać się będZie jedynie 
dofinansowania. PrzedSięwzięcie siu żyłoby prze
cież wszystkim mieszkańcom województwa I nie 
tylko. Zresztą budowa kompleksu stworzyłaby 
około 200 nowych miejsc pracy' . 

o Aleksandrze Kwa~nlewsklm 
Senator E. Patyk - ,Aleksander Kwa

śniewski nie uznaje kampanil negatywnej, nie 
pluje na Innych, ale chce, by wszyscy byli 
Zjednoczeni bez względu na pochodzenie, reli
gię czy pozycJę'. 

Poseł R. Zbrzyzny - ,Kwaśniewski jest 
w najlepszym okresie swojego życia. Jest 
młody, doświadczony politycznie I społecznie. 
Nie daje się wyprowadzić z równowagi'. 

Urszula ROlllaTlluk-Kow.alska 



<AłdA ~.(t.WłctA ___________________________________ _ 

W dzsiejszym odcinku naszego cyklu prezętujemy Państwu Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3, radnego 
i przewodniczącego komisji oświaty Włodzimierza Liberskiego, z kt61ym rozmawia Adam Orczykowski. 
PO GODZINACH 

GDYBYM BYł BURMISTRZEM 
• Jakle jest Pana hobby? 

Interesują mnie właściwie 
dwie sprawy: polityka I sport. 
Polityka to z reguły telewizja, 
radio, gazety. Co do sport, w 
chwilach wolnego czasu, a jest 
Ich niewiele, uprawiam amator
sko tenis. To moja miłość od 
dzleslęciu lat. 

• Co zroblł by Pan gdyby był 
Pan burmist.rzem? 

Obecny i wcześniejszy bur
mistrz zarówno pan Walczak jak 
I pan Stańczyszyn, robiU, bądt 
robią te rzeczy, które w danej 
chwil są naj potrzebniejsze mia
stu.W niedlugim czasie ma się 
rozpocząć budowa dwóch sal 
gimnastycznych a miasto pięk
nieje w oczach. Na miejscu bur
mistrza zrobił bym to samo. Zre
sztą Zarząd z burmistrzem na cze
le realizuje to co uchwali Rada 
Gminy. W taki sposób też, reali
zuje również propozycje komisji 
oświaty I moje pomusły. 

• Jest Pan radnym? 
Jest lO zobowiązanie, które

go się podjąłem I najlepiej jak 
potrafię staram się je realizować. 
Na bierząco jestem z problema
mi gminy, szczególnie imeresują 
mnie sprawy związane ze sta
nem oświaty a to dlatego, że 
jestem przewodniczącym tej ko
misji. Wszystko co robię w jakim 
sensie się łączy, będąc przewo
dniczącym komisji oświaty jestem 
zarazem dyrektorem szkoły nu
mer 3. Właśnie dlatego jestem 
szczególnie zainteresowany aby 
poziom oświaty w. naszej gminie 
był ciągle podnoszony. 

Jestem również prezesem 
klubu sportowego MKS Orzeł 
Polkowice który zajmuje się ko
szykówką dziewcząt i triatlonem. 
To skłania mnie do onteresowa
n1a się również tymi dyscyplina
mi sportu. W koszykówce mamy 
duże osiągnięCia. Dziewczęta gra
ją w czterech kategoriach wie
kowych a od tego roku w na
szyin mieście rusza trzecia liga 
tej dyscypliny. Może gdybym był 
burmistrzem zwr6cil bym jeszcze 
wiąkszą uwagę na rozwój oświa
ty I sportu. 

• Dlaczego? 
Każda złotówka zainwesto-

wana w OŚWiatę zwraca się na 
pewno. Każda złotówka zainwe
stowana w sport zwraca się co 
najmniej crzykrocnJe. Kiedy czJo
wiek ćwJczy, lepiej się czuje I 
łepieJ się rozwija. Po prostu Jest 
zdrowszy, a kiedy jest zdrowszy 
nie chodzi do lekarza I w ten 

sposób te zainwestowane, plenlą
dze sie zwracaję. Duży nacisk 
położył bym wię na promocję 

zdrowego stylu życia, to się za
wsze opłaca. 

• Muzyka kt6rej lubi Pan 
słuchać w wolnych chwilach? 

"Stare dobre małżeństwo·. 
Nie rock, czy jakiś metal, ale ra
czej muzykę spokojną, stonowa
ną, harmonijną· Mówiąc krótko 
prostą łatwą i przyjemną. 

• Tak niekt6rzy okre~lają 
disco polo. 

Nie nic z tych rzeczy. Najle
piej poezja śpiewana. Przy tym 
najlepiej odpoczywam. 

• Na jakim f'Umie był Pan 
ostatnio w kinie? 

Nie pamiętam kiedy ostatnio 
byłem w kinie. Wogóle filmy 
ogłądam bardzo rzadko. Wolę 
poczyu1ć dobrą książkę. 

• W takim razie jaką książ
kę czytał Pan ostatnio? 

Książka miała tytuł "Dokto
rzy'. 
• O czym opowiada? 

Jak mówi sam tytul, jest o 
lekarzach. Pokazuje życie kilku 
mlodych ludzi począwszy od ich 
dzieciństwa a skończywzy na la
tach kiedy są Już po s[udzlach. 
Bardzo dobra książka, polecam 
ją wszystkim. 

• A jaki jest samoch6d Pana 
marzc!\? 

Chciałbym żeby był wygod
ny I nie psuł się. Obecnie jeżdżę 
starym malym Fiatem. 

• Czyli m6gby być nowy 
mały Fiat? 

Nie. Mówiłem o wygodnym 
samochodzie. Wystarczył by mi 
nowy Polonez. To Jest w miarę 
duże l wygodne ałto. Szczytem 
mych marzeń byiby"Opel Astra. 

• Pana pierwsza mlło~ć? 
Te bylo w szkole średniej. 
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• Jak prLcbiegała? 
Napewno była bużliwa. 

Przez jakieś dwa miesiące, czło
wiek byl zajęty, przez całydzień, 
tylko tą dZiewczyną. Najpierw 
przychodził po nią rano I odpro
wadzą] ją do szkoły potem ze 
szkol y do domu I był jeszcze 
czas aby się z nią dość często 
umawiać po Zajęciach. Trwalo to 
raptem dwa miesiące. 
• Pana ideał kobiety? 

Najkrócej mówią, moja żona. 
• Klm chciał Pan być mając 

szej~ć lat? 
Strażakiem. 

• Dlaczego? 

Jakieś piędziesląt metrów od 
naszego domu byla remiza stra
żacka. Strażacy często wyjeżdża
li do akcji. To mi się bardzo 
podobalo. Najbardziej jednak 
podobały mi się ich srebrne heł
my. Potem Jednak Jakoś mi [O 

wszystko minęlo. 
• Gd-zie najchętuicj by się 

POdn w swoim życiu wybrał. co 
zobac-LYł? 

Najbardziej d1cialby pojechać 
nad wodospad Niagara. Może nie 
jest najwyższy czy najszerszy, ale 
chCialbym zobaczytć jak wyglą
da w rzeczywistości, skonfrąto
wać wizerunek, który znam z 
kina l telewizji z rzeczywistym 
obrazem. Zwiedza się go podob
no pływa jąć statkiem na dole 
wodospadu potem na górze i 
wchodzi się jeszcze gdzle~ pod 
wodospad. Jego rozmiary są im
ponujące . 

• Co uważa Pan za swój naj
wiCkszy sukces życiowy? 

To l.1leży co kto uważa za 
sukces. Dla niektórych zaloże

nie rodziny jest poraszką, dla in
nych sukcesem. My~lę, że moim 
największym sukcesemjest wła
śnie zalożenle rodziny. Mam 
wspanialą żonę, niesamowite 
dzieci to jest sukces. Śmiało mogę 
to zaliczyć do moich najwięk

szyd1 osiągnięć. To, że jestem 
radnym czy dyrektorem można 
by też uważać za pewne osią
gnięcie. Wiadomo jednak, że ka
dencja radnego się kiedy~ koń
czy, dyrektorem też nie będę na 
wieki, mogą mnie na przykl:1d 
zwolnić i wtedy już nie będę 
pełnić tej funkcji. Myślę że ro
dzina to mój największy sukces. 

• Zbliżają się wybory, który 
z kandydatów ma u Pana naj-
wiCksze szanse? 

Jeszcze zostało trochę czasu 
na v,-ybór mojego faworyta. Będę 
się musiał zastanowić. Sam nie 
należę do żadnej pa rtl i , ale je
stem symparykiem Uni Wolno
ści. Nie ma w Polsce innej w 
miarę normalnej partii. 

• Dzickuję za rozmowę· 

Możesz pomóc 

• 
• 
• 
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Nasze myśli zawie
raJą potężny ładunek emo

cJonalny. Wystarczy rozej • .reć się wokół 
jak często złe tyczenia wysłane pod czy
imś adresem sprawdzają się. I nie Jest 
to mdna magla. ani zabobon. Tak dzla
la moc zawarta w myśli; można Ją na
wet porównać do strzały wypuszczanej 
z łuku - umysł Jest łukiem. a myśl 
strzalą. Tylko rzadko jakoś mówi się przy 
okazji. iŻ złe tyczenia wysyłane komu
kolwiek wracają potem do nadawcy. Tak 
Jest zawsze. Czasem doświadcza tego 
dopiero następne pokolenie. ale nega
tywne przesłanie nigdy nie pozostaje w 
próżnI. Na pocieszenie jednak dodam. 
iż IdentyCznie dzlalają równieŻ pozytyw
ne myśli i dobre tyczenia. które wysyła
my. Tak więc odpowiedź Jest niby pro
sta. "Niby" - ponieważ z naszych umy
słów częściej wychodzą Jednak złe niż 
dobre myśli skierowane w stronę Innych 
ludzI. "Dobrze - powiesz - on czy ona 
zroblł(a) mi to I tamto. ciągle mnie ob
gadUJe i w ogóle. a ja mam mu Gej) za lo 
może dziękować I dobrze tyczyć?" 

To prawda. zrozumienie faktu jak 
dzłala umysł człowieka I Jaką polęgąjest 
myśl ludzka wymaga czasem ogromne
go wysiłku. Trzeba bowiem odrzucić wie
le zbędnych. nabytych przez lata prze
konań. Trzeba zrozumieć. IŻ tak napraw
dę nikt I nic nie ma takiej władzy. by CI 
zaszkodzić chyba. że mu na to pozwo
lisz. W jaki sposób to robisz? Najczę
ściej zupełnie nieświadomie przez po
Wielanie wyuczonych wzorów zachowań. 
reagowania I odczuwania Jakie nabyłaś 
w dzieciństwie I przyjęłaś za swoje. PI
salam juŻ na ten temat w poprzednich 
odcinkach. 

Niepodważalnym faktem jest. Iż 
przez cale swoje tycie myślisz. Twój 
umysł pracuje raz wolniej. raz szybcieJ. 
ale bez przerwy kłębią się w nim prze
różne myśli . Czasem nie możesz za nimi 
nadążyć. Kto dziś nie przyzna. że jest 
tak zabiegany. że wciąż brakuje mu cza
su na Wiele spraw. które chcialby zro
bić . Wciąż chodzi. załatwia. kombinuje 
L. myślI. Nie masz wyboru, więc zasta
nów się. co j~t dla ciebie lepsze - my
ślenie pozytywne czy negatywne? 

Co zaś zrobić z tymi. których nie 
darzysz sympatią, którzy "zaszli" CI za 
skórę? W jaki sposób zachowywać się w 
stosunku do nich? Pamiętaj - zawsze 
możesz znaleźć rozwiązanie jeśli na
prawdę tego chcesz. To o wiele lepsze 
niż Ciągłe narzekanie na Innych I na 
ca1y świat siebie zwalniając j ednocze
śnie z wszelkiej odpowiedzialności za to. 
co myślisz I robisz. Możesz na przykład 
unikać kontaktów z ludźmi. których nie 
lubisz. choć wiem. że są sytuacje. w 
których jest to trudne. Powiedz sobie 

wtedy: "Muszę być na tym spotkaniu. 
bo tego wymaga to I to". wówczas w 
pewien sposób to Ty dokonujesz wybo
ru i masz poczucie. iż jest to Twoja de
cyzJa. Powyższe rozstrzygnięcie proble
mu podnosi Twoją wartość we własnych 
oczach. czujesz się odpowiedzialna za 
to. co robisz I juŻ z Innym nastawie
niem kroczysz przed siebie. Masz wra
żenie. że nikt Tobą nie steruje. nie na
kazUJe CI czegoś czego nie chcesz. 

O~rruć prresrlość 
; ba WH11 sposób Hillśle1'da 

Chcę CI od razu powiedzieć. IŻ wy
maga to wysiłku. a przede wszystkim 
chęcI. Jak sądzisz - Jeżeli przez kilka
dziesiąt lat myślałaś w wyuczony spo
sób. który nie był Twoim Świadomym 
wyborem. to czy w ciągu jednego dnia 
lub tygodnia potrafiSZ zmienić go na 
Inny. mający Ci przynieŚĆ sukces? Jeśli 
CI się to uda. czego szczerze Ci tyczę. to 
będzie naprawdę wspaniałe. Podziel się 
tą radością z innymI. Najczęściej jed
nak proces ten trwa dłużej. Trzeba wie
le spraw przetyć jeszcze raz. ale tym 
razem Inaczej. z nastawieniem na osta
teczne Ich zakończenie I pozbycie się 
clęmru jakle one wniosły w Twoje tycie. 
Jednak ten wysiłek opłaca się. Przecież 
I tak dźwigasz ogromny garb złych. ni
szczących emOCJI. które spalają Clę od 
wewnątrz. 

Na pewno przygotowujesz posiłki dla 
swojej rodziny. Starasz się. by były zdro
we. świeże I smaczne. Odpowiedz sobie 
zatem czy przygotowałabyś dzisiejszy 
obiad z wczorajszych odpadków? Zało
żę się. że nie. Dlaczego więc chcesz zbu
dować dzisiejszy i następne dni grze
biąc w koszu zdarzeń. które minęły I z 
którymi. poza wyciągnięciem z nich 
wniosków. nie możcsz właściwie nic wię
cej zrobić? lIe razy mówiłam CI. że prze
szłości nie zmienisz? 

Jeśli ciągle będziesz rozpamiętywać 

to. co CI się nie udało. że ktoś Clę skry
tykował . że popełniłaś Jakiś błąd - nig
dy nie wydostaniesz się z kręgu zatru
tych. złych myśli. nawet gdy dotyczyć 
to będzie tylko drobiazgów. Z nich prze
cież składa się Twoje I moje tycie. 

JOANNA 

Od redakcjL 

To już trzeCi odcinek z cyklu "Kim 
jestem. kim jesteś". Z pewnośclq wielu 
czytelników ma własne refleksje i spo

strzeienla związane z tą tematyką- li

czymy na to. żl! zechcą podzielić sl.ę swo
tmL uwagam.l w Ustach nadsylanych do 

redakgi 
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WJJA\l7JA KAROIJNA . 
(według przepisu Haliny Katmierczak) 

Składniki: 

• dwa woreczki rytu 
• kukurydza w pu

szce I groszek kon
serwowy 

• papryka konser
wowa lub świeża 

• pierś z kurczaka 
lub chuda wędli
na pokrojone w 
kostkę 

• 30 dkg pieczarek 
• curry ostre I slodkle 
• pietruszka zielona 
• szczypior 
• ząbek czosnku 
• mala cebula pokrojona w kostkę 
• sól, pieprz, wegeta I magl do smaku 
• majonez lub olej do smaku 

Sposób przyrządzenia; 
Ryż ugotować w osolonej wodzie (okolo 20 
minut). a naslępnle ochlodzić. Dodawać ko
lejno wszystkie skladnlki. Dobrze wymie
szać. Przyprawić do smaku. 

Sałalkę ryżową jJrzyrząflzmll 1/a szcze
gól1w okazje. Jest 11/I/a od podawal/ycb 
zazwyczaj, choł rów"le smaczl/a l 
odżywcza, cboł f/1ezbyt lal/ta. Jedllak 
polecam l życzę smaczllego. 

Sklep Motoryzacyjny 

OFERUJE: 
części do samochodów 

produkCji krajowej 
aa=t> 

pełna gama pasków klinowych 
aa=t> 

filtry powietrza i olejowe do 
samochodów niemieckich 

i włoskich 
a1F\ 

akumulatory bezobsługowe 
i\ firmy UNITPOWER i 

fA!TiJ iI!~".J!Illll" : 
Polkowice 

uL Sucharskiego 1 
O c:. 16 

...... 



<Ałet" ~,(blll',tA ______________ --'-___________________ _ 

Podejrzane. podsłuchane ... 

rozwiązanie 

Jak myślisz 

mnie też. 
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Trzy z czterech konkursów zaproponowa
nych przez nas w jubileuszowym, setnym, 
numerze gazety zostały rozstrzygnięte. Zwy
cięzcami w naszej zabawie obzali się: 

Konkurs ..3 pytania" 

• pani Dronisl'Awa }urga, ul. 11 IUlego 
32/6, która otrzymuje nagrodę ufundo
waną przez Hurtownię Midas - Arly
kuły Tytoniowe, Waldcmar Mac i Ewa 
Ilnkka, ul. Zachodnia 8 

• pani Małgol""L.ata Szulc, uJ. Skalników 
23/15, która otrzymuje nagrodę ufundo
waną przez Piekarnię - Iłyszacd Ko
koc.owski i BarbarA SWiCI""Lowska, ul 
Wołodyjowskiego 15 

Prawjdlowe odpowiedzi brzmialy: 
1. Polkowice odzyskały prawa miejskie w 

1967 roku. 
2. Dwóch - J. Kołodziej i D. Bedn:!rek. 
3. Jol:1nta Moskaluk. 

Konkurs "Szukamy tytułów" 

• pani Agnieszka Stępińska (prosimy o 
podanie adresu!), która otrzymuje na
grodę ufundowaną przez Sklep "Dcl1-
kalesy" paJislWa Walickich, Głogow· 
ska 7/11. 

Pani Agnieszka zaproponowała następujące 
tytuły: 

Brak zainteresowania. 
Pro~ba burmistrza. 
Brak funduszy. 
Żyde w komisariacie. 

Konkurs 
"Podęjrzane. podsłuchane" 

• pani Elżbicta StackicwiC'L, ul. Wołody
jowskiego 5/13, otrzymuje nagrodę ufun
dowaną przez Salon Odnowy Biolo
gicznej Krystyny Zimkowskicj. 

Po lewej stronie prezentujemy co, wedlug p. 
Eltbiety, mogl:! powiedZieć p. Maria Kowal
czyk. 

Gratułujemy wszystkim szczę~liwcom i Z,1-

praszamy do naszej redakcji po odbiór na
gród, a wszystkich czytelników zapraszamy 
do kołejnego konkursu .3 pytanla n

• 

Prosimy o odpowiedt na następujące pyta
nia : 

l. W którym roku Alosza Awdlejew roz
począł występy 

w "Piwnicy pod Baranami"? 

2. Jakim wynikiem zakończyly się mecze 
pilkarzy 
.. Cuprum" Polkowice I .CentrUm" Biel
sko-Biala? 

3. Ile dzieci skorzystało z pomocy O~rod
ka Pomocy Społecznej 
w ramach akcji .. Lato '95"? 

Odpowiedzi proslmy przysyłać na kart
kach pOC'Ltowych z dopiskiem .. 3 pyta
nia - 24" w tcrminie do dnia 25 pat
dziernika. 



Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
Spółka z 0.0. w Polkowicach 

ogłasza przetarg nieograniczony na: 

wykonanie bariery akustycznej z zieleni i ciągów 
pieszych wzdłuż ul. 3-go Maja 

na odcinku pomiędzy 
ul. K. B. Kominka a ul. Skrzetuskiego. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych warunków zamówie
nia, mowa odebrać osobi~cie za odpłatno~cią w Zakładzie przy
gotowania i Prowadzenia inwestycji I Remontów przy PGM Po
Ikowice oraz uzyskać dodatkowe Informacje pod numerem tele
fonu 45-20-01 w. 48. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nalety złotyć w Sekreta
riacie Siedziby PGM Polkowice do dnia 19.10.95 r. do godz. 
10.00. 

Koperta powinna być oznaczona: 
Bariera Akuslyczna z Zieleni. 

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: 
Eugenia Kruk lub Bolesław Koszewar, w godz. 7.00-15.00. 

Otwarcie kopert nustąpi w Przedsiębiorstwie Gospodarki Miej
skiej pokój nr 9 w dniu 19.10.1995 r. o godz. 11.00. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
Spółka z 0.0. w Polkowicach 

ogłasza przetarg nieograniczony na: 

modernizację ciągów pieszych 
w ul. 11-go Lutego - zadanie II. 

Formularz zawierający specyfikację Istotnych warunków zamówie
nia, można odebrać osobi~cie za odpłatn~cią w ZakładZie Przy- ~ 
gotowania I Prowadzenia Inwestycji i Remontów przy PGM Po
Ikowice oraz uzyskać dodatkowe Informacje pod numerem tele
fonu 45-20-01 w. 48. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nalety złotyć w Se
kretariacie SiedZiby PGM Polkowice do dnia 19.10.95 r. do 
godz. 10.00. 

Koperta powinna być oznaczona: 
Clqgi plesze ul. II-go LU/ego zad. II i ul. 3-go Maja zad. l . 

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: " 
Eugenia Kruk lub Boleslaw Koszewar, w godz. 7.00-i5.00. 

Otwarcie kopert nastąpi w Przedsiębiorstwie Gospodarki MieJ
skieJ pokój nr 9 w dniu 19.10.1995 r. o godz. 11 .00. 
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Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
Spółka z 0.0. w Polkowicach 

ogłasza przetarg nieograniczony na: 

realizację małej architektury przy budynku 
Z.O.Z. - ul. Spółdzielcza w Polkowicach; 

modernizacja ciągu pieszego 
w ul. 3-go Maja - zadania I. 

Formularz zawierający specyfikację Istotnych warunków zamówie
nia. mowa odebrać osob~le za odplatno~dą w ZakładZie Przy
gotowania I Prowadzenia Inwestycji i Remontów przy PGM Po
IkoWice oraz uzyskać dodatkowe informacje pod numerem tele
fonu 45-20-01 w. 48. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nalety złotyć w Se
kretariacie Siedziby PGM PolkowIce do dnia 20.10.95 r. do 
godz. 10.00. 

Koperta powinna być oznaczona: 
Mola archilekmra - Z.O.z., ul. Spółdzielcza. 

Pracown klem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: 
Eugenia Kruk lub Bolesław Koszewar, w godz. 7.00-15.00. 

Otwarcie kopert nastąpi w Przedsiębiorstwie Gospodarki Miej
skiej po ój nr 9 w dniu 20.10.1995 r. o godz. 11.00. 
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24/1995 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
Spółka z 0.0. w Polkowicach 

ogłasza przetarg nieograniczony na: 

modernizację ciągów pieszych 
w ul. 11-go Lutego - zadanie I. 

Formularz zawierający specyfikację Istotnych warunków zamówie
nia, mowa odebrać osobi~cie za odplatno~cią w Zakladzie Przy
gotowania I Prowadzenia Inwestycji I Remontów przy PGM Po
Ikowlce oraz uzyskać dodatkowe Informacje pod numerem tele
fonu 45-20-01 w. 48. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nalety złotyć w Sekreta
riacie Siedziby PGM Polkowice do dnia 19.10.95 r. do godz. 
10.00. 

Koperta powinna być oznaczona: 
Ciągi piesze ul. 11-go Lu/ego - zadanie l. 

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: 
Eugenia Kruk lub Boleslaw Koszewar, w godz. 7.00-15.00. 

Otwarcie kopert nastąpi w Przedsiębiorstwie Gospodarki Miej
skiej pokój nr 9 w dniu 19.10.1995 r. o godz. 11.00. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
S półka z 0.0. w Polkowicach 

ogłasza przetarg nieograniczony na: 

realizację małej architektury 
przy budynku Z.O.Z. - ul. Zachodnia. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych warunków zamówie
nia, motna odebrać osobl~cie za odplatno~cią w Zakladzle Przy
gotowania I Prowadzenia inwestycji I Remontów przy PGM Po
Ikowice oraz uzyskać dodatkowe informacje pod numerem tele
fonu 45-20-01 w. 48. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nalety złotyć w Se
kretariacie Siedziby PGM Polkowice do dnia 20.10.95 r. do 
godz. 10.00. 

Koperta powinna być oznaczona: 
Mola architeklura - Z.O.Z., ul. Zachodnia. 

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest: 
Eugenia Kruk lub Boleslaw Koszewar, w godz. 7.00-15.00. 

Otwarcie kopert nastąpi w Przedsiębiorstwie Gospodarki Miej
skiej pokój nr 9 w dniu 20.10.1995 ~. o godz. 11.00. 

~ Biuro Reklamy'" "~ 
~ ~k 

~~€t~ 'P"("""'~t~f€" . 
~. -.«:.».. 1;: , 

• • • 

pośredniczy w umieszczaniu ogłoszeń i re
klam oraz załatwianiu formalnqści z tym . 
związanych w Gazecie Wyborczej" w Gaze
cie Robotniczej i Panoramie ~gniCkiej. Za , 
naszym pośrednictwem uzyskacie Państwo 

, rabat! : '" .; , ; "";; 

Przyjmowanie zleceń w Biurze Reklamy 
Gminnej Agencji Informacyjnej. 

J)J (I, » oc::::: , ,, ,PS IX w: 0.«..; :« 3Q:eow:vwo .z , « ;w .( w . 
. , _ " ",s", lO" ; "" ! 
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Ola przeprowadzenia procesu restrukturyzacJi KGHM 
"Polska Miedź" SA niezbędne Jest wsp6ldzlalanle wszystkich 
stron, czyli kierownictwa zakładów, związków zawodowych 
oraz całe) zalogl "Polskie) Miedzi". 

Dla sporej części pracowni
ków katdego przedsiębiorstwa 
restrukturyzacja i prywatyzacja 
najczęŚciej kojarzy się z utralą 
dotychczasowego miejsca pracy. 
Dzieje się tak na skutek niewie
dzy I sprowadzania obniunla 
kosztów produkcji do najprost
szych działań. Innymi słowy, 
wiele osób sądzi, że podstawo
wym elementem obnlunia ko
sztów produkcji jest redukcja eta
tów. Tymczasem z informaCji 
Zarządu KGHM .Połska Miedź 
SA wynika, że .... przyjęty pro
gram restrukturyzacji zapL'W
nia miejsca pracy wszystkim 
pracow1ltkom, gwara1lllljqc 
także utrzymalIle wllnmków 
pracy t wszystkich ~w/adcze,i 
socjalllych oraz dotychczaso
wego poziom" p/tle dla prll
cowlllków restnlkturyzowa-
1lycb jednostek gospodar
czych ... • 

Zdaniem pomysłodawców 
planowana restrukturyzacja 
KGHM ma na celu dostosowa
nie struktur organizacyjnych, eko
nomicznych, jak i majątkowych 
do gospodarki rynkowej. Cele 
przeprowadzanej restrukturyzacji 
wynikają z przyjętej strategii roz
woju firmy. Calość działań po
winna zagwarantować konkuren
cyjnoŚĆ produkcji naszego mie
dziowego przemysłu. W związ
ku z tym glówny nacisk położo
ny zostanie na poprawę struktur 
technicznych· i organizacyjnych. 

Wymaga to uruchomienia szere
gu przedsięwzięć, których część 
znajduje się w fazie zaawanso
wanych przygotowań do powo
lania nowych podmiotów gospo
darczych. Zdaniem autorów za
mierzeń restrukturyzacyjnych w 
KGHM Polska Miedź SA popra
wa gospodarki majątkiem powin
na zmierzać do zmniejszenia ob
ciążeń I lepszego wykorzystania 
jut istniejącego poprzez dzlena
wę nieprodukcyjnych składników 
majątku. Plan działań restruktu
ryzacyjnych zakłada utworzenie 
nowych samodZielnych podmio
tów gospodarczych. Są wśród 
nich: 
- zakl:ld hydrotechniczny na 

bazie już istniejącego wydZia
łu hydrotechnicznego w ko
palni "Rudna" 

- jeden wspólny obszar gÓrni
czy z połączenia dwóch ko
palń "Polkowice" I "Sieroszo
wice" 

- trzy spólkl KGHM Polska 
Miedź SA z 0.0. utworzone z 
ZG "Konrad", a mianowicie: 

a) wytwórnla wyrobów 
gumowych 

b) woda ,Konrad" 
c) anhydryt 

- zakład energetyczny z połą
czenia elektrociepłowni wy
dzielonych z kopalni .,Lubin" 
I "Polkowice" 

- wytwórnia ksantogenianu 
wydZielona z ZG ,Rudna' 

RESTRUKTURYZACYJNA 

F"':Z"~ 
- oraz spólka akcyjna - niepu

bliczny zaklad opieki zdro
wotnej z połączenia już Ist
niejących Górniczo-Hutni
czego Specjalistycznego Ze
spolu Opieki Zdrowotnej i 
Zakladu Technicznej Obsłu
gi Obiektów Słutby Zdrowia. 
Powołanie Zakładu Hydro-

technicznego spowoduje między 
Innymi usprawnienie sposobu 
zarządzania gospodarką wodną 
I skladowaniem odpadów poflo
tacyjnych, szczególnie w zakre
sie problemów ochrony środo
wiska oraz inwestycji. Z kolei 
połączenie obszarów górniczych 
,Polkowice" i ,Sieroszowlce' po
zwoli na optymalną gospodarkę 
'zasobaml, pełne I dlugotrwałe 
wykorzystanie mocy produkcyj
nych Zakładów Wzbogacania 
Rudy I wreszcie efektywne wdro
żenie technologU eksploatacji 
cienkiego zlota i racjonalne pro
wadzenie inwestycji. Tworząc z 
majątku "Konrada" wspomniane 
wcześniej spółki mot.na będzie 
efektywniej gospodarować no
woczesnym wyposażeniem Wy
twórni Wyrobów Gumowych 
zwiększając zarzem asortyment 
produkcJI. Pozwoli to takte za
gospodarować znaczne zasoby 
wody pitnej, dostarczyć ją na 
teren LGOM-u. jak również kon
tynuować eksploatację udostęp
nionych kopalni, między Inny
mi anhydrytU, rozszerzając pro-

fil produkcji dla górnictwa i bu
downictwa. Po wydzieleniu z 
..lubińskieJ" I .polkowlcklej" ko
palni ełektrociepłowni podnie
siona zostanie efektywność go
spodarki depłnej, nie mówiąc 
już o uporządkowaniu strony 
finansowej oraz działalności In
westycyjnej. Wreszcie wydzle
łenie Istniejących od wielu lat 
zakładu ksantogenianu oraz ła
dunków tywlcznych, niezbęd
nych przy wzbogacaniu rudy 
miedzi umożliwi wyodrębnie
nie z działalności górniczej ko
sztów wytwarzanie tych pro
duktów oraz unowocześni tech
nologię produkcji z jednocze
snym rozszerzeniem rynków 
zbytu. 

Wszystkie wyszczególnione 
działania mają na celu przygoto
wanie KGHM Polska Miedź SA 
do konkurencyjnej gospodarki 
rynkowej. Mimo gwarancji Za
rządu "Polskiej Miedzi' co do 
miejsc i warunków pracy oraz 
wszystkich świadczeń socjalnych 
i poziomu plac, to jednak nadal 
przeciętnemu zjadaczowi chleba 
proces restrukturyzacyjny koja
rzy się z redukcją etatów. W jed
nym z najbliższych numerów 
przybliżymy kolejny punkt pla
nu działań restrukturyzacyjnych 
dotyczący połączenia dwóch ko
palń leżących na terenie polko
wicklej gminy. 

Al/llrzcj Lecb r-------------------. 
SKLEP MIĘSNY 

WŁADYSŁAWA ŚWISTUNIA 
Z UL. GÓRNIKÓW 4 

otwarty jest w poniedziałki 1 000_17°° J 

od wtorku do piątku 9°°_ 17°0
, 

w soboty 9 00_1400 

oferuje śnieZe i na Twoją 

I ~ - - 11-deszeu. nnęso I. wę( lny 

~-------------------~ 
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Pomysł zrodził się w ubiegłym roku, kiedy to byli piłkarze Górnika Polkowice pod egidą 
mieiscowel Spółdzielni Mieszkaniowei "Cuprum" zwyciężyli eliminacie i półfinały zakwalifikowali 
się do halowei pierwsze I ligi piłkarskich piątek. . 

Parkietowa ekstraklasa 
Stare przysłowie powiada, te 

apetyt rośnie w miarę jedzenia. Po 
niespodziewanym, ale zasłużonym 
zwycięstwie trzecioligowego Górnika 
nad liderem tabeli Moto Jelcz Oława 
polkowlccy kibice spragnieni byli ko
lejnego sukcesu. Trudno Więc dziwić 
się, że w niedzielne południe 8 pat
dziernika widownia dużej hali spo
rtoweJ Zespołu Szkół pękała w 
szwach. Nikt chyba nie przypuszczał, 
że tego dnia na inaugurację I ligi 
halowej piłki nożnej na balkonie po
Jawi się blisko 200 spragnionych wiel
kiego widowiska kibiców. Wszyscy li
czyli na zwycięstwo swoich pierwszo
ligowców. 

Jak na Inaugurację przystało były 
kwiaty, uściski dłoni I przemówienie. 
W Imieniu "ojców chrzestnych' 

Edward Biegun przypomniał z jakimi 
bólami rodziła się polkowicka druży
na, która dZięki walce na parkiecie i 
zaangażowaniu sponsorów dobrnęła 
tak wysoko, dodając, że: 
W'" Mamy wreszcie upragnioną dru
łynjt, kMra walczyć będzIe o prY'" 
mat w pierwszej lidze piątek pił kar
aklch. Stąd z ogromną przyjemno
ścią I satysfakcją pozwalam sobie 
otworzyć InauguracJjt tej ligi w na
szym mieście. Kibicom tak licznie 
przybyłym lyczę wielu niezapomnia
nych emocji, a zawodnikom łyczę 
Jak najlepszego wyniku I sportowej 
walki". 
A walka była zażarta. Nasi piłkarze 
w POczątkowej fazie pierwszego spo
tkania była zdeprymowani kilkulet
nim stażem swoich rywali. zespołu 
,Centrum" Bielsko-Biała, w halowej 
ekstraklasie, jak I faktem, że w ze
spole tym gra pięciu aktualnych re
prezentantów kraju. To spowodowa
ło, że grali nerwowo I chaotycznie. 
Pierwsza utracona bramka i natych
miastowa reprymenda trenera Zeno
na Miko/ajczaka sprawiły, że gospo
darze Się Otywlll. Zaczęły padać 
bramki to z jednej, to znów z drugiej 
strony, Niestety w końcówce .Cen
trum" grające bardziej przytomnie j 
rOZWażnie w obronie nie oddało zdo
bYtego prowadzenia wygrywając 4:3. 
Bramki dla naszego zespołu zdobyli: 
Arkadiusz Surożyńskl, Mariusz Pocie
cha I Zbigniew Rydzanicz. 

Zgodnie z regulaminem rozgry
wek każdorazowo rozgrywane są dwa 
spotkania mecz-rewanż, o czym nie 
wiedziała spora grupa kibiców wy
chodząc z gościnnego Zespołu Szkół. 
TymczaseM po niespełna godZinnej 
przerwie miało dOjść do drugiego 
spotkania. 

W przerWie długo trwały rozmo
wy w szatni gospodarzy. Zawodnicy 
mieli już pewne rozeznanie co do 
możliwości i umiejętności rywala. 
Poza tym W'" dosyć rozdawania pre
zent6w w postaci bramek. Najwyl
sza pora, aby zacząć je zdobywać. 
Przecleł stać was na to •.• w • bardzo 
dobitnie przekonywali swoich podo
piecznych trenerzy i sponsorzy. 

Drugi, rewanżowy mecz to już 
zupełnie inna gra. Na parkieCie poja-

wia się para Karmelita-Stępie,', zna
jąca się doskonale ze wspólnych wy
stępów na murawie. W dalszym cią
gu widać jednak braki w wySZkoleniu 
na parkiecie. Początkowy brak skon
solidowanej obrony, gry bez pliki daje 
prowadzenie 0:2 dla gośCi. Czas dla 
Cuprum. Kolejna reprymenda. Nowe 
ustawienie i są efekty. Polkowlcka 
drużyna przystępuje do huraganowe
go ataku, czego efektem są bramki 
wyrównujące. Wynik 2:2 utrzymuje 
Się jeszcze przez kilka minut drugiej 
połowy. Jest 10 minuta spotkania. 
Faul na Pociesze. Sędzia tego spo
tkania pan Andrzej Kunlkowski z Knu
rowa, co do którego można było mieć 
pewne zastrzeżenia w pierwszym 
meczu, dyktuje rzut karny. Pewnym 
egzekutorem okazuje się Zbigniew 
Bednarz. Jest 3:2 dla Cuprum. Na
pięcie rośnie z minuty na minutę. 
Denerwują się kibice. ponieważ sę
dzia dziwnym trafem dolicza wcze
śniejsze przerwy. Trwa totalne bom
bardowanie bramki goścI. Szczegól· 
nie ostre strzelanie obserwujemy w 
wykonaniu Grzegorza Karmelity. Nie
stety plika trafia to w słupek, to In
nym razem w poprzeczkę. Sędzia 

przedłuża spotkanie o 2 minuty, w 
czasie których skutecznością nie po
pisują się również piłkarze z Biel· 
sko-Białej . I wreszcie gwizdek sędzie
go kończący to naprawdę pasjonują
ce widowisko. Wygrywamy rewanżo
wy mecz 3:2. Tym razem na listę 

strzelców w naszym zespole wpisUją 
się Marek Stępień z dwiema bram· 
kami i wspomniany wcześniej Zbi· 
gniew Bednarz. 

O ocenę poprosiłem trenera go
ści Leszka Płaskę: 

., W pierwszym spotkaniU zde
cydowanie przewaialiśmy, co po
twierdza nasze większe doświadcze
nie w rozgrywkach. Drugi mecz prze
graliśmy na własne życzenie. Pro
wadząc 2:0 jest rzeczą niedopu
szczalną, aby przegrać spotkanie w 
dodatku z beniaminkiem. Poza tym 
mam zastrzeżenia co do wymiar6w 
boiska, które powinno być o 3 me
try szersze I o 5 dłuisze. Wówczas 
mol chłopcy pokazaliby więcej fine
zJI w grze. Jeśli mam oceniać de
biutanta, a więc Cuprum PolkowJ. 
ce, to mogę powiedzieć tylko jed
no. W drugim meczu podobał mi 
się zawodnik z numerem 9 (Grze
gorz Karmelita· przyp. red.), który 
jest dobry technicznie, a przede 
wszystkim myślący na boisku". 
Mówiąc o stronie technicznej sali 

sportowej jedynym zastrzeteniem 
były tablice koszykarskie, które na
leży jak najszybciej przebudować mo
cując je na zaWiasach, pozwalających 
odchylać je równolegle do ściany. Za
strzeżenia, ale wyłącznie do gry swo
Jego zespołu miał trener Zenon Mi· 
kołajczak: 

.,Pierwsze spotkanie, po prZf~ 
spanych ki/hu minutach, było moim 
zdaniem wyrównane, momentami 
zaiarte. Przegrana nie przynosi nam 
ujmy, poniewai graliśmy z zespo-

lem pOSiadającym w swoim skła
dzie pięciU kadrowlcz6w. Nie uspra
wiedliwia to faktu, że mecz ten prze
graliśmy na własne lyczenie. W dru
gim było' już znacznie lepiej. Powie
działem w pewnym momencie chło[>o 
com musicie wygrać ten mecz dla 
tego miasta I Jego mieszhańców. 
To Im się należy. Wygraliśmy cho
clal ciągle musieliśmy doganiać 
przeciwnika. Ale to chyba jest w 
naturze polkowickich sportowc6w". 
I Jeszcze jedna opinia, o która popro
siłem sędziego głównego dwóch spcr 
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tkań pana Andrzeja Kunlkowskiego z 
Knurowa: 

"Przyznam sljt panu szczerze, 
le bardzo mile zostałem zaskoczo
ny postawą I znajomością przepJ. 
s6w piłkarzy polkowickiego zespo
lu. Sądziłem początkowo, le to ty
powy beniaminek nie znający zasad 
regulaminowych halowej piłki nol· 
neJ pięcioosobowej Nie chciałbym 
wydawać zbyt pochopnych ocen, 
ale ... Zesp6# ma szanse powalczyć 
w tej lidze. Poza tym cieszę się z 
przyjazdu do Polkowic, gdzie mo
głem sędziować na Inauguracjf' I 
ligi w tym mieście". 

Najbliższe mistrzowskie pojedyn
ki polkowickie "CuprUm" czeka 5 li
stopada w Jaworznie z tamtejszą Vic
tOrią, mającą w swoich szeregach aż 
siedmiu kadrowiczów (trenerem jest 
selekcjoner kadry PolSki) oraz 12 li
stopada na własnym parkiecie z Ha
lifaxem Rybnik (także beniaminek). 
Na zakończenie jeszcze jedna uwa
ga·propozycja zasłyszana zresztą w 
szatni sędziowskiej. Otóż, w nie· 
których miastach, gdzie od kilku lat 
funkcjonuje halowa pięcioosobowa 
piłka nożna, piłkarze nie czekając na 
sponsora sami deklarują wpisowe w 
wysokośc.: np. 400-500 tysięcy zlo
tych mieSięcznie, co przy regulami
nowym składzie szerokiej kadry da
nego zespołu daje kwotę 12 mln zło
tych rocznie. Wyłożone pieniądZe z 
własnej kieszeni powoduje dodatko
wą mobilizację każdego z zawodni
ków. Oni wówczas bardziej utożsa
miają się ze środowiskiem I druży· 

ną. Mając własne środki można wów· 
czas ewentualnie oczekiwać finanso
wego wsparcia ze strony miejScowych 
sponsorów. Jeśli nie wspomniane 
kwoty, to przynajmniej symboliczne, 
ale jednak. Wówczas każdy będzie 
współgospodarzem drużyny, jak i ze
społowego budżetu. 
Tego typu decyzje odstraszą ,hieny· 
czyhające na ciepłe posadki w two
rzącym się polkowickim Towarzystwie 
Piłki Halowej 

Al/drze} lec b 



ł kierownik rob61!nslala(yjnych (wykszfalcenie wyższe - insI. 
sanilarna) 
!ni. geodela ,, ' . 
!ni. ekonomislo ' . , . 
mechanik pojazd6w Samochodowy(h z wielolelniq praktykq . 
spawaa gazowCHleklryany l uprawnieniami w o~onie (Ol 
eleklryk konserwalor'; % ~'%, $ .• : :~. .~ " 
operolor koparki .Oslr6wek"1\J. . 
murarz ., ··t . 

blacharz~ekarz ' > 

kieroylnik budowy z upra.wnieniaml do prac na lernle kopalni 
g6rnik ',' . '" . y 

młodszy górnik , .'" " 
górnik strzałowy . % t 
operalor suwnicy - uprawnienia S·2 
kelner ' 
kierownik budowy 
(ukiernik 
spowaa . " 
malarz ,. " @. ~ . , ." 
informatyk - !ni. ekonomislo lub Informatyk, znajomolll. 
angielskiego, prole.klowanie, wdrażanie syslemów zarzqdza. 
nia. ". .:. ;~., .:< ;:; .~\ • ~ 

• blocharz samochodowy ?'%. 'i: , , . 
• sprzedawco " 
• gł. księgowy ze znajomościq obslugi kompulero 
ł kierownik zakladu ....::: wykszlalcenie minimum średnie, slai 8 

101, znajamoll marketingu, hodowli I obrotu rolnego, 
ł elektryk SEP • . 
• ini. budowlany no stonowisko prokurenI dyrekloro (wiek do 

3S lal, stai S lot, wskazane: prqwojazdy i telefon) specjalnoll 
instalatof1two sanitarne o,, 

t ł/usarz 
t operator ŁK·J, tK·2 (uprawnienia państwowe) 
• kierowco wózka akumulatorowego (uprawnienia państwowe) 
• stolarz ' ~ 't, 
• kierowco kol. ( 
• robotnik budowlany 
• sprzed owca - zakres procy; przyjmowanie towaru, zamówie

nia, faktury VAT, ustalanie cen, rachunkowowll- absolwent 
Praca na umowt-z1e"nie 

ł pracownik I~ny 
Praca dla rencisty 

ł referant administracyjno·biurowy 
• procownik fizyany , 

Rejonowy Urząd Pracy. 
Tel. 45-00-49 wew. 178, pokój 113. 

KUPON OGŁOSZENIOWY 
)eteli chcesz zamle~c1ć swoje ogłosze

nie na lamach Gazety Połkbwickiej w ru
bryce .Ogłoszenla drobne·, wypelnij czytel
nIe dutymi Iiteraml ten kupon I prze~lij 
bądt dostarcz osobi~le na adres redakcji 
Gazeta Polkowlcka, ul. Górna 3/3, 59-320 
Polkowice. Ogloszerue jest bezpłatne. 

~ 
~-----------

o KSIĄŻCE 
DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 

m . książki dla dzieci 
Encyklopedia "Świat dziecka" 

Księga I O Ziemi Nie nlldź się w domu! 

Księga II O środowisku W' bibliotece dziecięco-
młodzieżowej od/loj-

Księga III O żuciu dzlesz propO/lOLL'C/ne 

Księga IV O odkryciach książki oraz III/le które 
WaJ10 przecz)'tac1. 

Księga V O wynalazkach 
Księga VI O podróżach 
Księga VII O zawodach 
Księga VIII O postępie 
Księga IX O wyprawach 
Księga X O dziejach 

Encyklopedia "Świat dziecka W atrakcyjnej formie przekazuje 
dzieciom w wieku 6-10 tat nowoczesną wiedzę o całym otaczają
cym je świecie. Uczy patrzeć na świat uważnie i wnikliwie, pobu
dza ciekawość, rozwija wyobratnię, a przy tym - jest po pro tu 
lubiana przez dzieci. 

Encyklopedia "Świat dziecka" to cykl 10 tomów, z któlych 
każdy poświęcony jest odrębnej tematyce i stanowi zamkniętą 
całość. 

m książki dla młodzieZy 

Encyklopedia " Odkrycia młodych" 
Encyklopedia "Odkrycia mło

dych" CLarousse-Galimard) skła
da się ze 120 zeszytów po 16 
stron każdy. Od powstania 
Wszechświata poprzez początki 
życia na Ziemi, pojawienie się 

człowieka, pierwsze cywilizacje, 
kultury i imperia starożytne, wie
ki średnie, odkrycia i wyprawy 
geograficzne aż po dzień dzi
siejszy. Ostatnie numery wpro
wadzają czytelnika w nowocze
sną medycynę, fizykę, matema
tykę i komputery, astronomię, 
chemię i biologię oraz astronau
tykę, Wszystkie informacje po
dane są w sposób przystępny, a 
zarazem udokumentowa 
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Polkowicki Inkubator Przedsiębiorczości 

organizuje jednodniowy wyjazd do Lipska 
na Targi Budownictwa. 

Wyjazd nastąpi w dniu 28.10.95 r. Opłata wynosi 24.40 zł + bilet wstępu 25 DM. 
Osoby zainteresowane prosimy o kontakt z Polkowickim Inkubatorem Przedsiębiorczości 
w celu zgłoszenia swego udziału. 

Polkowicki Inkubator Przedsiębiorczości, 
ul. Legnicka 15, 59-320 Polko wice, tel./fax (076) 450049. 

W dniach 22-26.11.1995 r. 

odbędzie się misja gospodarcza do Portugalii. 
Oferta jest skierowana do przedsiębiorstw różnych 

branż . Koszt uczestnictwa wynosi 310,00 zł fw koszt 
wliczono podatek VAT 22 %). O udziale w imprezie decy

dować będzie kolejność zgłoszeń . Przedsiębiorców za
interesowanych uczestnictwem prosimy o kontakt z Po
Ikowickim Inkubatorem Przedsiębiorczości. ul. Legnic
ka 15. 59·320 Polkowice. tel./fax (076J 450049. 

z partnerami brytyjskimi. 
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BE»BRTUAB lUNA 
na mlnląc - PAŹOZIERNIK 'c)5 

10-15.10.95 g. 1600 I 1800 

ROB BOY - film kostiumowy prod. 
USA od 15 lat 

17-20.10.95 g. 900,1100,13"",1600,18"" 

CASPER - film prod. USA b/O 

21-22.10.95 g. 1600 i 1800 

CASPER - film prod. USA b/o 

24-29.10.95 g. 1600 i 1830 

LEON ZAWODOWIEC - film fran· 
cuski od 15 lat (sensacyjny) 

31.10.95 g. 1600 i 1800 

CONGO - film prod. USA od 12 lat 
(przygodowy) 

2.11. I 3.11.95 g. 1000
, 1200

, 1600
, 18"" 

CONGO - film prod. USA od 12 lat 
(przygodowy) 

1:1:1:1:1:1:1:1:1:1:1:1:1:1:1 

t(<ł~~ttJR tflP 
KLUB MUZYCZNY 

październik -95 

14.10.95 g. 1900 

Koncert zespOłu "CETI" oraz" VAlDI 
MODER". Bilety - 5 zl. 

28.10.95 g. 1900 

Koncert zespOłu "FARBEN lEHRE STRAJK 
HURT". Bilet - 5 zł. 

GALERlO-KAWlARENKA 

" 
SARASWATI" 

czynna codziennie (oprócz ponledz.) 
w godz. od 1700 do 2200 
Dom Kultury "ImpreSJa" 

Galeria 
Sztuki Współczesnej 

i kawiarenka 
czynne codziennie (oprócz poniedzialków) 

od godziny 1600 do 2200• 

r--------------------------~ HURTOWNIA ARTYKUłÓW TYTONIOWYCH 

" 
MIDAS" 

Ił f e r u i e 
• papierosy krajowe i zagraniczne 

• pelny asortyment 

• ceny konkurencyjne. 

Punkt w Lubinie Punkt w Polkowicach 
ul. l-go Maja 5 ul. Zachodnia 8 
tel. 44-26-18 tel. 45-16-64 

czynny od 7.00 do 17.00 czynny od 7.30 do 15.30 

~--------------------------~ 
. ~ 

PolkówlckJ Inkubator Przeds/ęblorczoścl 
w dniach 17'"718/1stopada 199~ r. organizuje 
~. . ~ '. ;,:. ':) .;, ;r~ ~~"4 

~ ~ 

" TARGI , 
KONSUM~CYJNE ~ 

- POLKOWICKlE PREZENTACJE 
7-

Targi obejmować będą szeroki zakres działalność produkcyjnej. usługowej 
oraz handlowej prowadzonej na lokalnym rynku. 
Targł mają na celu:' 

, 
• poinformowanie mieszkańców Polkowic o dzlałalnośd lokalnych podmiotów 

gospodarczych, .' 

• przedstawienie mieszkańcom Polkowic lokalnej oferty produktowej, 

• zachęcenia mieszkańców Polkowl, do korzystania z propozycji lokalnych 
podmiotów gospodarczych. 

PREZENTACJE POLKOWICKlE są znakomitą okazją dla podmiotów prowa
dzących na lokalnym rynku działalność gospodarczą do zaprezentowania się 
przed mieszkańcami Polkowic. , 
Zainteresowanych wzięciem udziału w targach prosimy o kontakt z PolkowIc
kim Inkubatorem Przedsiębiorczości pod nr tel. 45-00-49 wew. 115, 159. 
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Wszystkich zalnteresow,anych 
serdecznIe zapraszamyl!! 



________________________________________________________ ~ ______ ~~~~====~24/1995 

Górnik zmienia lidera! 

Wokół 
celuloidowej piłeczki 

Nie powiodło się rym razem polkowIc
kim tenisistom stołowym w Inauguracyjnym 
(na własnym terenie) go!edynku z zielono
górskim Nordisem. Sobotnie spotkanie zda
niem fachowców było meczem na szczycie 
II ligi. w którym uczestniczyły dwa najlepsze 
zespoły ubiegające się o awans do ekstrakla
sy. NIestery. tym razem lepszym zespołem 
okazali się goście. którzy pokonali Górnika 
4:6. Mimo choroby Mularczyk zagrał, ałe 
zdołał wywalczyć jedynie pół punktu. Pozo
stałem punkty dla naszego zespołu zdobyli: 
Golliiski (2.5), Słowiński (1,0). Kolejny, 
tym razem wyjazdowy, mecz Górnik Polko
wice rozegra dopiero 28 października z SKS 
RasZ6wka. 

Załamani poratką swoich starszych ko
łegów trzecioligowcy takte przegral1 w Lu
binie z tamtejszym Amlco 11:7. W rym spo
tkaniu punkry zdobyli: Jarosl-dw Wiech (3,5). 
Artur Mładszcw (2), Sebastian Teodoridis 
(1) oraz Krzysztof Adamski (0.5). 15 bm, 
drugi zespół Górnika grać będzie równiet 
na wyjetdzie z Pogonią Góra Śląska. 

W rywalizacji tenisistów stołowych pod
czas minionego weekendu najlepiej spisali 
się najmłodsi reprezentanci Górnika Polko
wl~e stanujący w Lubinie podczas drugiego 
WOjewódZkiego turnieju klasyfikacyjnego w 

kategorii młodzików. Justyna M~ zdoby
wając drugie, a Bartłomiej KlonowskJ trze
cie miejsce wywalczyli awans do strefowego 
turnieju. 

Końcówka królowej 
w Słubicach podczas minionego wee

kendu odbył się miting o Grand Prix Odry 
zamykający tegoroczny sezon lekkoatletycz
ny. Bardzo dobrze spisal1 się dwaj reprezen
tanci Górnika Polkowice. Marek Swlacczyk 
zajął drugie miejsce w rzucie dyskiem, uzy
skując wynik 53,82m, natomiast Rajmund 
Kółko w rzucie oszczepem wynikiem 
74,22 m rym razem wywalczył dopiero trze
cie miejsce. To prawda, te nie zawsze moż
na wygrywać, jednak kontuzja Jakiej nabawU 
się nasz oszczepnik wcale nie d3je za wy
graną. Miejmy nadzieję, że zimowa przelwa 
pozwoli na dojŚcie do pełnej sprawności. 
Życzymy udanego odpoczynku. 

Na zdjęciu: Rajmund Kólko 

Szkolni duathloniści 
1 października w Kole pdbyły się ogól

nopołskie zawody duathlonowe. Impreza 
rozgrywana byla w dwóch kategoriach; dzieci 
starsze z klas od 5-7 miały do pokonania 
dystans 2)( 800 m bieg I 4 km jazda rowe
rem, natomiast miodzicy (rocznik 1981-80) 
2~ 4 km bieg I 20 km jazd a rowerem. 
Bardzo dobrze w tej konfróntacji z rówieśni
kami z cz~cl centralnej kraju wypadli przed
stawiciele Polkowic. W kategorii dzieci star
szych zdecydowane zwycięstwo odniósł Łu
kasz Runewjcz z SPoI (sekcja kolarska Gór
nika Polkowice). Natomiast w kategorii mło
dzików drugie miejsce wywalczył KrLysnof 
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Augustyniak, a czwarte Damian Kisiel 
(obaj z SP-4) reprezentujący sekCję trlathlo
nu MKS .Orzeł Polkowice. 

Z kalendarza imprez 
Jeszcze w tym miesiącu, w ramach ka

lendarza Imprez szkolnych na rok 1995/96, 
na młodzież szkół podstawowych czekają 
dwie imprezy sportowe w plenerze. Pierw
sza z nich odbędzie się 19 paidzicrnika o 
godzinie 12.00 na stadionie przy ul. 11 
Lutego, o będą to zawody łekkoatleryczne 
rozgrywane w ramach Ligi Szkól Podstawo
wych. Druga to mistrzostwa miasta i gminy 
w biegach przełajowych szkół podstawo
wych w kategoriach dziewcząt I chłopców. 
Impreza odbędzie się na terenach polko
wickiej ścietkl zdrowia 24 patdziernika 
takie o godzinie 12.00. Dziewczęta będą 
miały do pokonania dystans 1000, a chłop
cy 2000 metrów. Uczestnikom tyczymy uda
nych startów. 

Podsumowanie 
satelitarne 

W minioną sobotę zakończyły się, trWa
jące od maja do października, turnieje głów
ny l satelitarny w tenisie ziemnym organizo
wany przez Polkowlcki Ośrodek KullWY, 
Sportu i RekreacjI. 
Podczas sobotnich gier singlowych zwycię
stwo odniósł Edward Żotkiewicz, który osta
tecznie wyprzedził -\ndrzeja Kursa, Witolda 
Biedrzyckiego I Janusza Cichońskiego. Nato
miast w grach debłowych zdecydowanie naJ
lepszą parą okazał się duet Edward Żotkie
wicz - Grzegorz Serafin, który w finałe po
konał parę Zbigniew DobJOwolański - ZdZi
sław Konieczny. Trzecie miejsce wywalczyła 
para Ryszard Tomanik - Łukasz Biedrzycki, a 
czwarte Andrzej Kurs - Witold Biedrzycki. 

~o sześciu turniejach glównych i czte
rech satelitarnych klasyfikacja generalna 
przedstawia się następująco: 
I. Łukasz 8iedrzycki 7. Tomasz Uberski 
2. Witold 8iedrzycki 8. Marek Migo 
3. Andrzej KulS 9. Janusz 8ialo(ki 
4. Arkodiusz Korzeniowski 10. Ryszard Tomanik 
S. Edward Żotkiewiu 11. Piotr KaIdaś 
6. Łukosz Światlo(h 12. Mariusz Pater 

W klasyfikacji generalnej w grach deblo
wych zwyciężył Zdzisław Konieczny, który wy
przedził luk.'1Sza Biedrzyckiego i Zbigniewa Do
browolańskiego. Dalsze miejsca zajęli: 
4. Witold Biedrzycki 5. Ryszard Tomanik 6. 
Tomasz Liberski 7. Edward Żotkiewicz 8. 
Andrzej Kurs 

Ogółem w rych dziesięciu turniejach 
wzięło udział ponad 30 tenisistów z całego 
województwa. . 

Piłkarskie zaproszenie 
Kierownictwo POKSiR-u ogłasza zapisy 

drutyn do udziału w lidze piłkarskich pią
tek. Zgloszenia przyjmowane będą w nie
przekraczalnym terminie do 3 listopada br. 
Wszelkich Informacji udziela Janusz Bialockl 
pod numerem telefonu 45-03-03 codziennie 
w godzinach od 8.00-15.00. Z kronikarskie
go obowiązku przypomnę, że ubiegłorocz
nym mistrzem ligi był zespól SM Cuprum 
Polkowice. 

Strol/ę sportową retlagllJe AI/drzej Lecb 



BARAN 
Przed Tobą dute zmlany zwłaszcza Jeśli cho
dzi o pracę. Będzie trochę zamieszania. ałe 
wszystko dobrze się skończy. Rób swoje I 
pozyrywnle nastaw si do iata. Porozma
wiaj z partner ostatnie "ochłodzenie" 
mote doprowadzić do większego kryzy u. 

BYK 
Dostaniesz niespodziewaną wladomo~, która 
przyniesie CI dutQ korzyści. Pamiętaj jed
nak, te pośpiech je t z1}:?TI doradcą. Nie 
działaj pochopn • OCIf'łtwość I rozwaga to 
cechy, które pomogą cr osiągnąć sukces. W 
sobotę spodziewaj się goścI. 

BLIŹNIĘTA 
Przyda CI się więcej spokoju I obiektywnej 
oceny rzeczywIstośCh N e wszędzie czają się 
podstęp I Intryga. r-.Ja z tctil'Z szansę. by zna
letć wsp6lny język Z rtaJbliższymL Skorzystaj 
z tej okazji - zagra l1u1 pacer lub wyjście 
do znajomych. Zrelaksuj się. 

RAK 
W sobotę mote z spotl\ać kogoś dawno nie 
wldzlan go. 'i ynikn 2 tego zabawne nie
porozumienie, al stn1acja szybko się wyja
śnI. Będzie to okazj:a der w pornlnanla, a Ty 
bardzo to lubi z. zadawaj tyłko zbyt 
wiele pytań. 

HOROS 
LEW 

Czeka Clę niespodzianka w pracy, ale nie 
będzie tO awansy ni podwyżka. Może szef 
dostrzeże Twoje wysilki pod1wall przed 
innymi. Pilnuj t11J<o" .b1 woda sodowa nie 
uderzyła Ci do głoWy. Pówrót do rzeczywi
stośCi móglby być bardzo bolesny. 

PANNA 
Ostatnio ogarnęło Cię lenistwo. Ale ponie
waż sen zimowy CI ni.e grozi, musisz zabrać 
się do pracy. Małe ~ległbści mogą przero
dzić się w dut I'Atued6anJa I potem nie 
dasz sobie rady. Więcej (uchu na świeżym 
powietrzu. a inaczej poczuje z się. 

WAGA 
Ciemne chmury Jut Tobą. Musisz tylko 
nabrać dystansu do minionych wydarzeń, 
Inaczej będą wcl:jt pow cać i dręczyć. Jeśli 
możesz wyjedź ,I óćby n3 Jeden dzień albo 
wyłącz telefon I leJ. wizo OJpocznij. Wkrót
ce znów za~wlecl słońce. 

SKORPION 
Dobry okres na rozpoczęcie wlasnego Inte
resu. Wszystko będź1 się układać po Twojej 
myśli. Unikaj jedru k rad 'Raka, jego deklara
cje mogą okazać czekami bez pokrycia. 
Zalatw też pewną zaleglą prawę, potem 
mate być Jut za p6tno. 

STRZELEC 
Zwróć teraz uwagę na sprawy rodzinne. Do
stanlesz wiadomoś tub ll1proszenie I wią
zać się z tym będzie' onietzno$ć dłuższego 
wyjazdu. Nie zapomnij l{ pić prezentu I kwia
tów. Dędziesz trochę :roztargniony, ale ze 
wszystkim dasz sobie teraz doskonale radę. 

KOZIOROŻEC 
Czas zabrać się do p'racy. Ostatnio trochę 
zwolniłeś tempo. I)ł~ Jdlt dopuścisz do du
żych zaleglości będzi Q;potem trudno wyj~ 
na prostą. W nledZlelę bierz się na dlugl 
spacer. spotkaj się z., phyjaciólml, by w po
niedzlalek ruszyć, wypoczęty do pracy. 

WODNIK 
Jesteś przekonany. te on (ona) robi CI na 
zlość, a Ty przecież tak się starasz. ZarnJast 
krytykować doprowa:dt'do szczerej rozmo
wy. Nie obawiaj S~ę, że ZCSt:lnlesz tle zrozu
miany. Druga stJona t chce zgody. Tak 
więc uśmiecllOij się I ruszaj śrnJało na przód. 

RYBY 
Ostatnio znów dały znać o sobie czarnowidz
two I nadmierny krytycyzm. Już wkrótce prze
konasz się. że zupelnle .niepotrzebnie I ina
czej spojrzy z wtedy n ·otoczenle. Przy Tobie 
są życzliWi Ci łudzle tylko Ty nie potraflsz Ich 
do trzec. Rozejrzyj się dokładnie. 
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Rozwiązanie krzyżówki (wycięty z gazety I naklejony diagram krzyż6wki) należy przesiać na 
karcie pocztowej na adres redakcji do dnia 19 paidziernika 1995 r. Nagrodą za prawidIowe 
rozwiązanie krzyżówki jesl talon o wartości 20 złotych, ufundowany przez Księgarnię ,Calliope I', 
Rynek 4, Polkowic8. 

Rozwl~zanle ~6wkl z Gazety PolkowłckJaj 22195. POZIOMO: Parys, arbuz, elament. 
pasek. enzym, Tristan, szata. adept. Taran, krater. odnowa. Arbat. oberek. kation. taksacja, 
ekran. orna~ oscypek. Inwit. top6r. Euterpe. atlas, talia. PIONOWO: popis. ryska. sekta. Teliga. 
pestka, Alena, bazie, zamęt, zarobek. talarka. Demeter. powłoka. Irakl. Robak, notka, ascela, 
szpara. Elita, rywal, notes, olde~ Nepal, Turma. 

Nagrodę za prawidiowe rozwiąznie krzyi6wk1 22/95 wylosowala Urzszula Nowak zam. przy 
ul. WoIodyjowskiego w Polkowicach. Po odbiór nagrody prosimy zgłosić się do siedziby redakcji. 

POZIOMO: 
1) pierwiastek o licZbie at. 
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6) pańStwo nadbałtyckie 
9) malarz franclJski 1883-

1955 
10) pierwszy pies w kosmo

sie 
11) ptak o wspaniałym wzro-

ku 
12) leczy ziołami 
13) sławny lutnik wioski 
16) jeden z bohaterów Iliady 
19) kryte przejście między 

budynkami 
22) zderzenie samochodów 
23) Jean Paul .... francuski 

. teoretyk prawa 1848-
1913 

24) tyrnl lub razowy 
25) rzezaniec 
26) roślina ze skalnego 

ogródka 
27) pisarz brazylijSki, autor 

.Kakao· 
30) słowo 
33) rozbijał wrota zamków 
36) w niej żaróWka 
37) hałas. łoskot 
38) Zjazd biSkUpów 
39) imię Duncan. słynnej 

tancerki 
40) naj dłuższa wypustka 

komórki nerwowej 
41) .Pan ... był chory· 

PIONOWO: 
1) ręczna. notna. siatko a 
2) las p6!nocnoazjatyckl 
3) ze stolicą w Mbabane 
4) Wigor, si/a 
5) budowla ogrodowa 
6) samica łosia 
7) kalebasa 
8) jedWabna tkanina bły

slcz~ca po prawej Slro-
nie 

14) pierwsza planeta Ukladu 
Słonecznego 

15) gruby karton 
17) wyspa znana z rumu 
18) wyspecjalizowany szpital 
19) pod ramieniem 
20) dżungla amazońska 
21) z adamowego powstała 

Ewa 
28) dawniej: małżeństwo 
29) miasto na Alasce 
30) czasem bywa zajęcza 
31) nierozstrzygnięty mecz 
32) dramatopisarz rosyjski 

ur. w 1924 r. 
33) do cięcia mięsa 
34) bonifikata 
35) wyławia gąbki 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice, ul. Górna 3/3, telJfax 45-10-13. . . 
Redaguje zespół w składzIe: D~riusz Sekula (r~d. nacz.). Andrzej Lech (tel. 48-12-90). U~szula RomanIuk-Kowalska. 
Stałe współpracują: Jolanta Szpilska, Adam Orczykowskl. Skład komputerowy: własny. Druk: tlDl.J,JblO. tel. 076 441297. 
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